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Parkování v centru města

Poslední dobou je dosti často slyšet od občanů, 
že v centru Dobřichovic lze přes den velmi těžko 
zaparkovat. Lidé zde přitom potřebují zpravidla 
zaparkovat pouze proto, aby si vyřídili něco na 
poště, zašli si do lékárny, do banky nebo nakou-
pit. Problém je nejvíce patrný u  parkovacích 
míst v Palackého ulici před poštou naproti COOP 
Jednotě. K  tomu, že jsou zde parkovací místa 
zpravidla stále obsazena, přispívá velkou měrou 
především to, že zde řidiči parkují dlouhodobě. 
Často zde parkují zejména někteří majitelé bytů 
z  okolních bytových domů, kteří mají v  těchto 
domech zaplacena podzemní parkovací stání. 
Z pohodlnosti, či z  jiných důvodů však svá pod-
zemní místa k  parkování nevyužívají a  své vozy 
nechávají stát venku.

Problematiku parkování v  centru projedná-
vala na svém zasedání rada města, která se roz-
hodla využít řešení, které vzešlo z podnětu paní 
Neubertové. Toto řešení je inspirováno parková-
ním na náměstí v sousedních Řevnicích, kde bez 
problémů již nějaký čas funguje. Na vybraných 
místech, jimiž jsou zmíněná stání před poštou 
a  ještě několik míst za Jednotou (u příjezdu ke 
spořitelně), bude vymezena zóna časově omeze-
ného parkování. V praxi to znamená, že parkování 
v době od 8.00 do 18.00 bude omezeno doprav-
ním značením na dvě hodiny a ve zbývajícím čase 
bude parkování neomezené. Řidiči si při zaparko-
vání vyznačí čas, kdy zaparkovali na papír, který 
umístí na viditelné místo za přední sklo nebo je 
možno pro tento účel v papírnictví zakoupit tzv. 
parkovací hodiny, kde nastaví čas příjezdu. Zave-
dení této změny by mělo proběhnout po schvá-
lení dopravním odborem v  nejbližších týdnech. 

Věřím, že toto opatření přispěje k uvolnění parko-
vání v centru Dobřichovic.

Letní kultura v Dobřichovicích

Tak jako každoročně, v létě nás čeká v Dobřicho-
vicích mnoho zajímavých kulturních akcí. Rád 
bych se alespoň o těch největších zmínil.

První z  těchto akcí je 9. ročník Dobřichovic-
kých divadelních slavností, pořádaných Dobři-
chovickou divadelní společností s  podporou 
města, které budou probíhat na nádvoří dobři-
chovickém zámku od 23. června do 24. července.

Zahájení slavností bude ve znamení kon-
certů Dobřichovické komorní filharmonie ZUŠ, 
dámské vokální skupiny Cabinet a  Tango Jazz 
Bandu Saši Skutila. Poslechnout si budeme moci 
výběr z písní Semaforu a Osvobozeného divadla. 
Hned následující den se budeme moci podívat na 
představení Modré z  nebe divadelního sdružení 
Tyl z Bakova nad Jizerou, které je již pravidelným 
účastníkem našich divadelních slavností.

V neděli 25. června sehraje divadelní soubor 
Rozkoš hru Tragédie na Mississippi, následovat 
bude 1. července komediální operní drama Il 
congelatore – Zmrazovač kočovného divadla AD 
HOC. V úterý 4. července a následující dva dny již 
dostane slovo domácí Dobřichovická divadelní 
společnost s veleúspěšným představením Brouk 
v hlavě, které režíruje principál DDS Petr Říha.

Ve čtvrtek 13. července 2017 pak proběhne 
premiéra nové divadelní hry Dobřichovické diva-
delní společnosti, situační komedie známého 
autora Raye Cooneyho „Peklo v hotelu Westmin-
ster“, taktéž pod režií Petra Říhy. Další představení 
této hry zahrají naši divadelníci 15. – 16., 19., 20. 
– 22. 7.

Poslední divadelní hrou letošních slavností 
bude 23. července 2017 komedie Nevěsta 
k pohledání divadelního spolku Vojan z Libic nad 
Cidlinou a  na samý závěr divadelních slavností 
24. července se můžeme těšit na koncert kapely 
Circus Brothers, kombinující styly jako je balkán-
ská dechovka, diskotékový beat, pop či house.

Od 27. července do 4. srpna se budou na 
zámku konat Mistrovské kurzy hry na smyčcové 
nástroje pod vedením pana profesora Karla Dole-
žala, v  rámci nichž proběhnou čtyři koncerty 
určené pro veřejnost. Tyto koncerty mají tra-
dičně velmi vysokou úroveň a  jsou opravdovým 
zážitkem. V  rámci mistrovských kursů vystoupí 
ve čtvrtek 27. 7. Komorní smyčcový orchestr 
pod taktovkou prof. Doležala, v  sobotu 29. 7. si 
budeme moci poslechnout Pražské violové duo, 
1. srpna pak Doležalovo kvarteto a  4. srpna na 
závěr kursů opět Komorní smyčcový orchestr.

V loňském roce měl proběhnout 7. ročník 
sochařského symposia Cesta mramoru, které 
se koná v  Dobřichovicích zpravidla každé dva 
roky. Vzhledem k tomu, že dva z účastníků svoji 
účast krátce před termínem konání symposia 
odřekli, bylo symposium nakonec o rok odloženo. 
Sochařské symposium se tedy přesunulo až na 
léto tohoto roku. Jeho hosty by se letos měli stát 
jedenadevadesátiletý akademický sochař, pro-
fesor Stanislav Kolíbal, akademický sochař Petr 
Novák a  Japonka Hiromi Nagawa. Symposium 
bude již tradičně probíhat na louce nad lávkou od 
poloviny července do poloviny srpna. V  příštím 
roce pak sochy, vzešlé z  letošního symposia, 
obohatí kilometrový chodník Cesty mramoru 
mezi Dobřichovicemi a Karlíkem, jejž projektoval 
architekt Mojmír Ranný.

Přeji vám všem krásné léto!
Petr Hampl

K architektonickým návrhům 
na výstavbu v centru města 
prezentovaným na 
zastupitelstvu v květnu 2017

Naprosto souhlasíme s vedením města, že v tuto 
chvíli je jednoznačně vhodné řešit budoucí umís-
tění nových budov města v  centru obce (MěÚ, 
hasičárna, knihovna, kulturní sál, další učebny 
ZUŠ) a  vítáme započatou diskusi. Za nutné ale 
považujeme, aby byl vybraný návrh dostatečně 
flexibilní, umožňoval etapizaci dle zvolených 
priorit města a  vhodným způsobem řešil par-
kování. Prioritami města, dle našeho názoru, by 
v tuto chvíli měly být:
1. Nová hasičská zbrojnice (z důvodu havarij-

ního stavu současného objektu), přičemž 
budova zbrojnice by měla umožňovat bez-
problémový výjezd hasičů, respektovat sta-

vební zákon a  nebýt tedy přímo na hranici 
sousedního pozemku a  poskytovat i  prostor 
pro zázemí hasičů. Z tohoto důvodu považu-
jeme za nutné, aby bylo možné provést stavbu 
hasičské zbrojnice samostatně (tj. nevázat její 
výstavbu na výstavbu nové budovy MěÚ, 
jak to je u  některých návrhů, které umisťují 
zázemí hasičů do současné budovy MěÚ).

2. Před stavbou nové budovy MěÚ by mělo mít 
přednost zajištění dostatečné kapacity školy 
a  školky, zvětšení kapacity ZUŠ, výstavba 
domu pro seniory, z tohoto důvodu je nutné 
zvolit projekt, který umožňuje etapizaci 
výstavby v centru.

3. Průchod do Lomené ul. z  ulice 5. května 
a  Palackého by měl být striktně pro pěší 
a  neměl by kolidovat s  parkovištěm, které je 
navrhováno u zahrady ZUŠ prakticky u všech 
návrhů (nebezpečné, povede k  dalšímu 
nárůstu dopravy u ZUŠ, kde není chodník).

4. Nový MěÚ na pozemku současné hasičárny 
by měl disponovat dostatečnou kapacitou 
podzemních garáží (50 – 60 vozů).

5. Výstavba kulturního sálu by měla být 
jednou z  posledních, protože jeho absence 
se i  v současné době dostatečně kompen-
zuje využíváním jiných prostorů (sál MUDr. 
Fürsta, zámek, kino Řevnice, sál modlitebny 
v Černošicích na Vráži a navíc je možné více 
využívat sál v  budově 1. stupně ZŠ), záro-
veň není známa finanční náročnost provozu 
nového sálu.

6. V případě předělání stávající budovy MěÚ na 
bytový dům, je nutné uspokojivě řešit parko-
vání pro byty (ne všechny návrhy tak činí, často 
navržené parkování koliduje s výjezdem hasičů, 
případně není navržen dostatečný počet parko-
vacích míst).

7. Pro rozšíření ZUŠ je v případě přístavby pavi-
lonu ke stávající budově třeba vybrat řešení, 

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Obrázek na titulní straně: Dobřichovice čekají na příjezd královského průvodu. Foto Roman Albrecht
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které bude estetické a uspokojí potřeby ZUŠ 
(velikost třídy apod.).
V tuto chvíli žádný z  předložených návrhů 

všechny tyto podmínky nesplňuje, ale je zcela 
jistě možné některé z  návrhů upravit tak, aby 
vyhovovaly. Jde nepochybně o velmi složitý úkol, 
takže bereme proběhlou prezentaci jako první 
krok, s tím, že na základě reakcí zainteresovaných 
stran a občanů, které město po prezentaci do 15. 
června obdrželo, bude možné požadavky města 
upřesnit, posléze požádat architekty o  upravení 
jejich návrhů a poté přistoupit k dalším krokům.

Zastupitelé FOD

Soudní spor o regulační plán 
centra obce – zamyšlení

Nejprve bych rád připomněl dvě věci, které byly 
důležité v rozhodnutí regulační plán vůbec vytvo-
řit. V  roce 2008 šlo o  tzv. brainstorming (jakýsi 
průzkum názorů), organizovaný a  vyhodnocený 
Urbanistickou komisí městské rady, kde se občané 
vyjadřovali k  problematice centra obce. Jedním 
z  osmnácti výsledných bodů (členěných do tří 
skupin) byl bod ve znění: „posunutí stavební čáry 
v  ul. Palackého, ulici zkvalitnit pro pěší a  cyklisty“. 
Požadavek na posun stavební čáry, promítnutý do 
návrhu RP, se ale paradoxně stal hlavním prvkem 
sporu kolem regulačního plánu centra obce.

Druhou a možná nejzásadnější věcí, na kterou 
regulační plán bezprostředně reagoval, byla 
studie novostaveb na ploše dvou statků v  ulici 
Palackého. Projekt, připravený vlastníkem těchto 
pozemků panem Kočíkem, velmi intenzivně 
využíval prostor, ale byl v  souladu se stávajícím 
územním plánem. Projekt vyvolal negativní reakci 
nejen u  obyvatel dotčené ulice. Investor projevil 
vstřícnost, a ačkoliv jeho práva byla dotčena, sám 
navrhl, že s realizací počká až na vytvoření regu-
lačního plánu centra, kterému se přizpůsobí.

Vedení obce vnímalo i  další problémy centra, 
jako například intensitu pěší a  automobilové 
dopravy. Vedly se diskuse o  možných řešeních. 
Urbanistická komise ve složení MUDr. Zdenka 
Hochová – předsedkyně, Ing. arch. Jitka Mejsnarová 
– urbanistka, Ing. arch. Filip Kándl – moje maličkost, 
RNDr. Václav Kratochvíl – emeritní starosta, Ing. 
Miroslava Neubertová – stavební inženýrka, přišla 
s návrhem problematiku řešit pomocí regulačního 
plánu a vypracovala jeho zadání. Pro zajímavost – 
požadavek na řešení dopravy v centru bez jedno-
směrných ulic, který ovlivnil výsledné řešení plánu, 
byl obsažen již v první pracovní verzi zadání z dubna 
2008, kterou Ing. arch. Mejsnarová vytvořila jako 
základ pro práci komise. Tento požadavek odrážel 
názor z  širších diskuzí nejen komise, ale i  dalších 
zástupců obce. Zadání zastupitelstvo podle zákona 
schválilo. Podle tohoto zadání vznikl pak samotný 
regulační plán. Ten byl zastupitelstvem schválen 
a posléze vydán na podzim roku 2014.

Platný regulační plán centra byl pak soudně 
napaden částí obyvatel Palackého ulice, kteří mají 
zastoupení i  v obecní politice, např. panem doc. 
MgA. Tomášem Koutníkem a to v politickém usku-
pení FOD, které mělo na kandidátce celkem tři oby-
vatele této ulice a  také jednu členku urbanistické 
komise Ing. arch. Jitku Mejsnarovou a její dceru Ing. 
arch. Martinu Tunkovou. Ing. arch. Martin Tunka 
pak byl zástupcem navrhovatelů u soudu.

Při soudním sporu využili navrhovatelé 
žaloby logicky všech možností záležitost zvrátit 
ve svůj prospěch. Věcné argumenty jsou jistě 
v  pořádku, co ale považuji za přešlap je šíření 
různých konspirací, pomluv a  polopravd 
o pozadí a účelu regulačního plánu, které slouží 
k  radikalizaci občanů a tím k vytvoření tlaku na 
obecní činitele. Osobně regulační plán centra 
vnímám tak, že vznikl po úvahách o  nejlepších 
možných řešeních. Nešlo tedy o  nic osobního. 
Kdyby například bylo v  centru zvoleno řešení, 
že hlavní doprava bude vedena pomocí jed-
nosměrek dnes klidnými ulicemi obce (např. 
Fügnerovou nebo Vítovou ulicí), a ne ulicí Palac-
kého, dopady by nesli tentokrát jejich obyvatelé. 
Vzhledem k  situaci Dobřichovic nemá doprava 
centrem města řešení bez toho, aby se to někoho 
negativně nedotklo.

Regulační plán byl žalobci napaden v  celé 
řadě bodů od procesních až po jednotlivé regu-
lace. Po vynesení rozsudku a  uzavření sporu 
zůstává regulační plán platný a  hlavní regulace 
také, včetně oněch stavebních čar. Soud však 
některá ustanovení zrušil nebo upravil a to:

 Povinnost stavět v záplavových zónách spodní 
části staveb z odolných materiálů. Tento poža-
davek byl převzat ze stávajícího platného 
územního plánu, kde je i  nadále v  platnosti. 
Soud ale rozhodl, že tento požadavek nelze 
v regulačním plánu uplatnit. Rozhodnutí platí 
pro celý regulační plán.

 Povinnost scelování pozemků před započe-
tím stavby. Tento požadavek byl zapracován 
do regulačního plánu na návrh urbanistické 
komise a jeho účelem bylo zamezit obcházení 
povoleného procenta zastavěnosti. Soud roz-
hodl, že tento požadavek nelze v regulačním 
plánu uplatnit. Rozhodnutí opět platí pro celý 
regulační plán.

 Povinnost u  nových staveb v  Palackého ulici 
budovat tzv. obchodní parter respektive pří-
pravu na něj. Šlo v  podstatě o  to, aby úroveň 
podlahy nové stavby byla přibližně v  úrovni 
chodníku a  konstrukce objektu nezamezila 
stavbu užívat i  jako obchod. Účelem bylo, aby 
veřejný prostor ulice byl pro obyvatele příjemný 
a lidé „nekoukali“ do zdí. Jako příklad může slou-
žit rozdíl mezi parterem u domu Berounka tam, 
kde je kavárna pana Bíma, kde je vstup do pro-
vozoven v úrovni chodníku a bytovým domem 
proti budově školy v ulici 5. května, kde je parter 
o  půl patra výš. Soud ale rozhodl, že i  toto je 
nepřiměřený požadavek. Rozhodnutí však platí 
jen pro ty pozemky, jejichž majitelé podali v prů-
běhu zpracování regulačního plánu námitku 
a zároveň podali žalobu. Jde o pozemky podél 
Palackého ulice, které v součtu zabírají cca 40% 
délky jejích chodníků.

 Povinnost ustoupit se stavbou tam, kde je posu-
nutá stavební čára nejen v případě novostavby, 
ale i v případě přesně definované změny stavby. 
Účelem bylo budoucí rozšíření ulice s ohledem 
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na pěší provoz, respektive alespoň další nepro-
hlubování problému, tedy kumulace soukro-
mých investic na dotčené ploše. Soud rozhodl, 
že v  případě novostaveb jde o  požadavek při-
měřený a zachoval ho. V případě změny staveb 
však rozhodl, že jde o nepřiměřený požadavek. 
Opět rozhodnutí platí jen pro ty pozemky, 
jejichž majitelé podali v  průběhu zpracování 
regulačního plánu námitku a  zároveň podali 
žalobu. Dosažení cíle zlepšení poměrů v Palac-
kého ulici bude tedy patrně trvat delší dobu. 
Nejmarkantněji to lze dokumentovat na nároží 
ulice Palackého směrem do rozšířeného pro-
storu k  Jednotě na pozemku jednoho z  navr-
hovatelů žaloby pana Kulíška, kde bude moci 
jako rekonstrukce současné budovy vzniknout 
stejně vysoká stavba, jako byla ta v projektu jeho 

souseda pana Kočíka, ale bez toho, že by stavba 
ustoupila. To znamená, že nyní může vzniknout 
stavba, proti které ti samí lidé protestovali.
Bude na posouzení stavebním úřadem, co je 

ještě stavební úprava a rekonstrukce stavby a co 
je již novostavba. Navíc vzhledem k tomu, že se 
rozhodnutí týká pouze pozemků navrhovatelů, 
soused takovou stavbu nebude moci realizovat.

Chci zdůraznit tento rozpor, kdy na jedné 
straně dotčení občané a jejich političtí podporo-
vatelé negativně reagují na omezení jejich práv 
(což bohužel každá regulace přináší), přičemž se 
věc dostane až k soudu a zároveň jedním z hlav-
ních podnětů, proč regulace vznikla, je volání 
těch samých lidí po omezení práv jejich souseda. 
Máme tedy pohlížet na práva jedněch jinak než 
na práva jiných?

Nyní probíhá tvorba nového územního plánu 
obce. Opět ti samí lidé volají po razantním ome-
zování zástavby a tím i práv stávajících vlastníků 
pozemků. Myslím, že je v  této souvislosti nutné 
vést úvahy právě na téma přiměřenosti regu-
lací a co je pro člověka přijatelné, když na svém 
pozemku chce stavět on sám a když chce stavět 
soused. Každý samozřejmě může vnímat jako 
důležité něco jiného. Domnívám se ale, že tyto 
zkušenosti by nás měly vést k  tomu být v  regu-
lacích opatrní. Celá záležitost i použitá argumen-
tace se zdá poučná. Aby si mohl každý utvořit 
úsudek, měl by být spis (texty žaloby i  text roz-
sudku) k nahlédnutí veřejně na stránkách obce.

Filip Kándl, radní, pověřený zastupitel 
a bývalý člen urbanistické komise

Objížď ka v Řevnicích bude do 
půlky října uzavřena

Mnoho řidičů používá po přejetí letovského 
mostu možnost vyhnout se úrovňovému křížení 
silnice do Řevnic se železniční tratí. Od 12. června 
nebude tato možnost možná, a to na neuvěřitel-
nou dobu pěti měsíců. Až do konce října bude 
Správa železniční dopravní cesty rekonstruovat 
mostek, pod kterým dosud řidiči na objížďce 
podjížděli. Veškerý provoz bude muset jezdit přes 
železniční přejezd.

Můstek se má kompletně přestavět tak, aby 
pod ním projelo i hasičské auto.

Poznámka: uzavření objížďky mělo původně 
trvat 10 měsíců a bylo zkráceno na polovinu. Jsou 
to pašáci!

Podle Našich novin VK

Uzavření mostu v Berouně

Od 3. června je pro veškerou dopravu uzavřen sil-
niční most nad kolejištěm nádraží v Berouně. Most 
se rekonstruuje. Ti z vás, kteří jezdí do Berouna přes 
Liteň a Beroun-Zavadilku dolů do města, nebo ti, 
kteří v Srbsku přejedou lávku, a jedou do Berouna 
přes Tetín, jezdí přes tento, nyní uzavřený, most. Do 
Berouna nyní tedy buď ze Srbska nahoru serpen-
tinami přes Hostím, nebo přes Loděnici a dálnici.

Uzávěra má trvat snad až do září.
vk

Dobřichovice opět ve Francii

Ve dnech 24. až 27. května cestovalo 39 dobři-
chovických občanů na návštěvu svého partner-

ského francouzského města Villieu Loyes Mollon 
do Francie. Městečko o  cca 3500 obyvatelích se 
nachází asi 35 km severo-východně od druhého 
největšího francouzského města Lyonu a  řeší 
s  dojížděním do práce, do středních a  vysokých 
škol podobné problémy jako obce a města kolem 
Prahy.

Při letošním setkání si jak hostitelé, tak i hosté 
z Dobřichovic připomněli, že se poprvé setkali již 
před dvaceti roky. Styky se po roce 1997 začaly 
rozšiřovat a rozvíjet, a o pár let později let později, 
v  roce 2002, podepsali oba tehdejší starostové 
Claude Marcou a  Václav Kratochvíl smlouvu 
o  spolupráci obou obcí. Jeden rok jedou Fran-
couzi do Dobřichovic, další rok naopak Češi do 
Francie. Letos nás jelo do Francie 39, z toho bylo 
11 školních dětí.

Letošní program naší návštěvy byl opět 
velmi pestrý a zajímavý. Jeden den byl věnován 

Nádoby na bioodpad

Po prozkoumání všech možností na zajištění 
nádob na bioodpad jsme zjistili, že v  součas-
nosti není otevřen žádný dotační program, 
který by umožnil pořídit tyto nádoby ze stát-
ních prostředků. Vyjednali jsme ale možnost, že 
by svozová firma nabídla zájemcům pronájem 
nádob za 35,- Kč měsíčně (nájem by probíhal po 
celý rok).

V září se zřejmě bude otevírat dotační 
program, který by umožnil pořídit nádoby 
z  jiných prostředků, ale dosud nejsou známé 
žádné informace, takže nemůžeme dopředu nic 
slibovat. Budeme vás informovat, až bude pří-
slušný program vypsán.

Samozřejmě každý má možnost si nádobu 
zakoupit s  tím, že cena 120litrové „popelnice“ 
začíná od 1 200,- Kč a 240litrové od 1 500,- Kč.

V současnosti oslovujeme přihlášené 
zájemce, aby se vyjádřili, pro jakou formu se 
rozhodnou. Pokud někomu ze zájemců dosud 

náš dotaz nedorazil, anebo má někdo doda-
tečný zájem o zapojení do svozu bioodpadu ze 
svého pozemku, může kontaktovat městský úřad 
přímo.

Zpráva městské policie

Městská policie Černošice, která vykonává na 
základě veřejnoprávní smlouvy službu na území 
Dobřichovic, jednala s městským úřadem o pro-
blematice nočního klidu v dobřichovickém parku. 
Upozornili nás na celkem srozumitelnou skuteč-
nost, že při výjezdu na podnět našich občanů 
o  rušení nočního klidu, zastihnou na místě sice 
skupinu občanů, ale ti se po jejich příjezdu – když 
je spatří – chovají spořádaně.

Doporučili, aby občané podobné narušo-
vaní hlásili nejen městské policii, ale dodatečně 
i přestupkové komisi městského úřadu (např. na 
info@dobrichovice.cz), která má další možnosti, 
jak situaci následně řešit. K tomu můžeme snad 
jen dodat, že možností není mnoho, ale jako vždy 

se budeme snažit je plně využít ke spokojenosti 
našich občanů.

Městský úřad Dobřichovice přeje všem krásné 
léto!

pp

Letní provoz Městské 
knihovny

V době letních prázdnin bude dobřichovická 
knihovna otevřena takto:

Červenec: Úterky 18:00 – 20:00 a čtvrtky 14:00 
– 17:00 hodin

Srpen celý měsíc zavřeno
Chceme proto požádat všechny čtenáře, aby 

přišli včas vrátit knihy, nebo aby si výpůjčku pro-
dloužili. Knihy, které si v červnu půjčíte nebo pro-
dloužíte, můžete vrátit až začátkem září. Věříme, 
že vám knihy z  naší knihovny zpříjemní letní 
měsíce a budeme se na vás těšit opět v září.

Za Knihovnu v Dobřichovicích
Veronika Krecbachová a Eugenie Řehnová

Domácí zpravodajství

Zprávy z městského úřadu
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sportu a  uskutečnila se dvě fotbalová utkání 
Česká republika – Francie v malém fotbalu. Hráli 
jak muži, tak i  ženy. Ti, kteří nehráli, o  to více 
fandili. Zápasy byly úplně se vším, v  dresech 
se stulpnami (děkujeme fotbalovému oddílu 
Sokola Dobřichovice za jejich půjčení), s  pro-
fesionálním rozhodčím, na travnatém hřišti 
s  mnoha diváky, s  hymnami obou zemí před 
zahájením zápasu, s  vlajkami a  fanděním. Jistě 
vás zajímá výsledek – ženy bohužel prohrály 
0:1, i když bojovaly jako lvice, ale muži zvítězili 
2:1. Ten obdržený gól byl ale dosažen pouze za 
přispění nerovnosti terénu, protože drn změnil 
směr střely a jinak vynikající brankář Jiří Geissler 
již nestačil zareagovat.

Další den jsme absolvovali celodenní výlet do 
40 km vzdálené oblasti Cerdon, kde jsme navští-
vili nádherné krápníkové jeskyně, u  památníku 
padlých francouzských partyzánů jsme si pak při-
pomněli náš společný boj proti nacismu během 
2. světové války. Odpoledne, jak jinak když jsme 
ve Francii, jsme ochutnali v  jednom místním 
vinařství výborná cerdonská šumivá vína.

K vzájemnému poznání přispívá i  to, že od 
počátku našich vzájemných kontaktů bydlí Fran-
couzi v  českých rodinách a  naopak my bydlíme 
u  francouzských rodin. Tak poznáme z  blízka, 
jakými problémy žijí oni a  za rok se to obrátí. 
Ochutnáme tak dobrou domácí francouzskou 
kuchyni a  oni zase na oplátku kuchyni českou. 
Část našeho programu také organizovaly hosti-
telské rodiny.

Co je na našem vzájemném partnerství velmi 
pozitivní, je to, že se ho účastní i děti ze Základní 
školy Dobřichovice, které se učí francouzsky. Pro 
mladé také naši hostitelé upravili část programu, 
aby se jim ve Francii líbilo.

Na závěr našeho pobytu připravili naši fran-
couzští přátelé společný večer všech, kteří se na 
setkání podíleli. Večer se konal ve velkém spo-
lečenském sále postaveném asi před 10 roky, 
takovém, který nám nejen u  nás, ale v  celém 
Poberounčí zatím chybí. Zde nám zahrál místní 
orchestr, zazpíval místní pěvecký sbor, zde se 
konala i společná večeře. Tam jsme se i rozloučili 

a slíbili si, že se nejpozději za rok opět sejdeme, 
tentokrát u nás v Dobřichovicích.

Shodli jsme se společně i na tom, že partner-
ské kontakty mezi obcemi a městy přispívají nejen 
k lepšímu vzájemnému poznávání svých obyvatel, 
ale naplňují i  původní ideje Evropské unie. Naše 
setkávání nejsou řízena ani Bruselem, ani Prahou, 
vznikla v podstatě spontánně a žijí pouze aktivi-
tou těch, kteří setkávání organizují a  účastní se 
jich. Skupina, která se účastní těchto česko-fran-
couzských setkání, je otevřená dalším zájemcům 
a svědčí o tom i to, že letos s námi jeli poprvé čtyři 
zcela noví účastníci. Není třeba mluvit perfektně 
francouzsky, stačí se alespoň trochu dorozumět, 
třeba i  jen anglicky, protože pokud si lidé chtějí 
rozumět, tak se vždy dorozumí.

A jedna perlička a  pro Francouze překva-
pení. Od poloviny května stojí v  Krajníkově ulici 
v  Dobřichovicích památník přátelství Villieu 
Loyes Mollonu a Dobřichovic. Vytvořil ho sochař 
Jaroslav Řehna, který v  Dobřichovicích bydlí 
a  tvoří a  byl vztyčen vedle červeného javoru, 
který občané obou obcí společně zasadili v roce 
2000.

V. Kratochvíl

O čem jednala rada města

Do rady byl pozván starosta Černošic Mgr. Filip 
Kořínek a  velitel městské policie Otmar Klimsza 
k  projednání podmínek veřejnoprávní smlouvy 
o  zajištění činnosti městské policie, kterou mají 
uzavřenu Dobřichovice s  Černošicemi. Předsta-
vitelé Černošic upozornili na to, že náklady na 
provoz policie v  Dobřichovicích v  současnosti 
výrazně převyšují částku, kterou Dobřichovice 
za tuto službu platí. Dle podkladů, dodaných 
městem Černošice, jde o  cca 600 tis. Kč ročně. 
Členové rady požádalio doplnění podkladů. 
Na základě těchto doplněných ekonomických 
dat o  provozu městské proběhne další jednání 
o  revizi stávající veřejnoprávní smlouvy mezi 
oběma městy. Nová veřejnoprávní smlouva pak 
bude předložena zastupitelstvu ke schválení.

Do rady byl pozván MgA. Jan Neubert, který 
upozornil radu na nesprávné dopravní značení 
parkování v  ulici 5. května před budovou školy. 
Zde je umístěna dopravní značka IP11e (Parko-
viště, stání na chodníku podélné) a  pod ní byla 
umístěna dodatková dopravní značka E3a, ozna-
čující vzdálenost k místu, od kterého platí značka, 
pod níž je tabulka umístěna. Rada pověřila tajem-
níka zajistit změnu značení.

Rada se seznámila se žádostí spol. ČEZ – Elek-
tromont Matějka o uzavření smlouvy o smlouvě 
budoucí na věcné břemeno a souhlas se stavbou 
– 38 m kabelového vedení NN v  nezpevněné 
cestě od Centra komplexní péče k  Nové cestě 
(pokračování ulice Na Vyhlídce).

Rada jednala o  žádosti o  souhlas s  vybudo-
váním vjezdu na pozemek č. 558 v ulici Jiráskově 
z  této obecní komunikace. V  místě budoucího 
vjezdu se nachází krajnice a strom. Rada souhla-
sila s  podmínkou, že žadatelka realizuje vjezd 
na vlastní náklady dle předložené dokumentace 
a zajistí náhradní výsadbu stejného druhu stromu 
na místě určeném městem.

Rada projednala žádost spol. Slamont Štětí 
pro Českou telekomunikační infrastrukturu a.s. 
o  umístění optokabelu směrem do Letů. Opto-
kabel, který měl vést od rohu Vítova – Pražská (u 
Plynboudy) původně parkem, je po jednání nyní 
navrhován v  protilehlém chodníku Pražské na 
pozemcích ve vlastnictví města (chodník, resp. 
záhonky), pak pod mostkem na druhou stranu 
do chodníku před Diagnostickým ústavem. Rada 
určila podmínky svého souhlasu s  umístěním 
kabelu.

Linka bezpečí, která poskytuje nonstop kri-
zovou službu dětem, a to i dětem z Dobřichovic, 
požádala město o příspěvek na provoz ve výši 10 
000,- Kč. Linka bezpečí funguje spolehlivě již 23 
let, a obracejí se na ni i děti z Dobřichovic. Rada 
příspěvek schválila ve výši 5 000,- Kč.

Rada projednala žádost spol. Krijcos CS, a.s. 
a  paní Dagmar Všechovské o  souhlas s  dělením 
pozemků v k. ú. Všenory. Jedná se o  louky mezi 
Tyršovou a  Na Plzeňce, které bezprostředně 
navazují na hranice katastru Dobřichovic. Jedná 
se o pozemky č. parc. 436, 437/39 a 434/1, které 
jsou v ideálním spoluvlastnictví uvedených maji-
telů. Město je dotázáno na podnět stavebního 
úřadu Dobřichovice, které je účastníkem územ-
ního řízení, jako vlastníka veřejné dopravní infra-
struktury v Dobřichovicích. Rada vzala rozdělení 
pozemků na vědomí.

Starosta předložil radě k  posouzení žádost 
o  uzavření smlouvy o  příspěvku na rozvoj infra-
struktury a  souhlas s  napojením na ČOV Dobři-
chovice. Jedná se žádost o napojení chaty.

Rada jednala o  žádosti obce Karlík o  uza-
vření dohody o vytvoření společného školského 
obvodu pro Mateřskou školu Dobřichovice, kdy 
děti z  Karlíka by navštěvovaly MŠ Dobřicho-
vice. Rada nesouhlasí s  rozšiřováním školského 
obvodu MŠ Dobřichovice, ale nemá námitek, 
proti přijímání jednotlivých dětí z obce Karlík za 
předpokladu, že v  dané třídě bude volná kapa-
cita.

Rada jednala o  žádosti obce Mořinka o  uza-
vření dohody o vytvoření společného školského 
obvodu pro žáky 2. stupně ZŠ, aby děti z Mořinky 
mohly navštěvovat ZŠ Dobřichovice. Rada 
nesouhlasí s  rozšiřováním školského obvodu ZŠ 

České týmy před mezinárodním utkáním
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Dobřichovice, ale nemá námitek, proti přijímání 
jednotlivých žáků z  obce Mořinka za předpo-
kladu, že v dané třídě bude volná kapacita.

Rada projednala žádost pana Štědroňského 
o  souhlas s  realizací plynové přípojky k  jeho 
nemovitosti s  tím, že hlavní uzávěr plynu by byl 
umístěn na pozemku města. Tento pozemek 
má pan Štědroňský v  pronájmu. Rada preferuje 
dořešení vlastnických vztahů k pozemku parc. č. 
695 (výměra 93 m2) tak, že vyhlásí záměr prodeje 
tohoto pozemku. Prodej následně projedná 
zastupitelstvo.

Rada jednala o žádosti pana Klimenta o schvá-
lení místa určeného k prodeji cideru na některém 
z  pozemků města Dobřichovice. Jednalo by se 
o  dlouhodobý zábor obecního pozemku, na 
němž by byla umístěna pojízdná prodejna. Jedná 
se o  historické vozidlo Citroen HY uzpůsobené 
pro degustaci a prodej cidru a drobného občer-
stvení. Degustace a  prodej by probíhal sezon-
ním způsobem v  návaznosti na počasí, vozidlo 
je soběstačné a  opouštělo by prodejní místo. 
Provoz by se řídil sjednaným řádem. Navrhovaná 
místa k posouzení jsou: na pozemku 783/2, nebo 
na pozemku 1882/1 k. ú. Dobřichovice. Rada 
požaduje doplnění žádosti o  návrh prodejní 
doby, řešení hygienického zázemí (zajištění vody, 
toalety, úklidu odpadu).

Starosta seznámil radu s  rozpočtovým 
výhledem na roky 2018 a  2019. Škola je 
povinna nechat schválit rozpočtový výhled 
svému zřizovateli, jímž je město. Rozpočtový 
výhled vychází z  hospodaření minulých let 
a z rozpočtu na rok stávající. Rada rozpočtový 
výhled MŠ schválila.

Starosta seznámil radu s  projektem rekon-
strukce vinotéky na zámku, kterou má pronajatu 
p. Smrž. Rada vzala projekt na vědomí s tím, že jej 
musí schválit vlastník zámku.

Starosta informoval radu o tom, že se uvolnil 
byt v domě 629 po p. Marvalovi. Stav bytu je velmi 
dobrý, byt byl před nastěhováním předchozího 
nájemce rekonstruován. Jedná se o  menší byt 
v suterénu uvedeného domu. Dle názoru starosty 
by měsíční nájemné, za které lze byt pronajmout 

mělo pohybovat okolo částky 7000,- Kč + náklady 
na energie.

Starosta seznámil radu se studií schodů, které 
by měly být umístěny vedle lávky a  vedly by 
z  ulice 5. května na louku pod lávkou. Zpraco-
vání návrhu těchto schodů bylo zadáno Ing. arch. 
Lisecové na základě žádostí občanů, zejména pak 
seniorů, kteří by byli rádi, aby byl na louku z ul. 5. 
května umožněn lepší přístup. Na schody by byl 
použit materiál (žulové obrubníky a kostky), která 
má město uskladněn na sběrném dvoře. Rada 
schválila realizaci studie.

podle zápisů z jednání rady zpracoval VK

Naše škola opět na cestách

Jazykově-poznávací zájezd do Anglie, Bourne-
mouth
Letos v  květnu se opět vydala skupina 42 žáků 
6. – 9. tříd, s paní učitelkami Kráslovou a Škvoro-
vou poznávat kulturu a  kraj země, jejíž jazyk je 
všeobecně uznáván jako druhý po mateřském. 
Pokračovali jsme v myšlence prostřídávat každo-
ročně jazykově-poznávací program s programem 
čistě poznávacím. Jak vidno ze stále stoupajícího 
počtu zájemců, je o  tuto akci stále zájem, a  to 
máme radost. Letos jsme dokonce poprvé zapl-
nili celý autobus a bylo to příjemné a pohodlné. 
Též již zažité vztahy s CK ProTravel a autobusovou 
dopravní firmou Uchytil dodávají milé a  kama-
rádské zázemí a je to vidět na celkové atmosféře 
zájezdu.

Celý program i s aktuálními denními zážitky 
jste mohli sledovat na našich stránkách www.
zsdobrichovice.cz, tak nyní jen v  krátkosti pro 
ty, kteří nemají možnost sledovat dění na naší 
škole přes web. Vyjížděli jsme jako vždy od 

školy a přes Německo, Belgii, Francii a kanál La 
Manche jsme se dostali po téměř po 17 hodi-
nách do londýnské čtvrti Greenwich. Tam jsme 
měli celodenní zastávku vyplněnou procház-
kou po londýnských prvořadých zajímavostech 
a  plavbou po Temži, opět vše doprovázené 
zajímavým vyprávěním paní průvodkyně Mar-
celky, která již neodmyslitelně patří k  našemu 
týmu. Ve večerních hodinách jsme se přesunuli 
na jižní pobřeží do lázeňského města Bourne-
mouth, následovalo ubytování a  rozdělení do 
rodin. Toto přímořské město je zajímavé tím, 
že jako jediné po celém jižním pobřeží, lemo-
vaném útesy a skalnatým terénem, má krásnou 
písečnou pláž. Bohužel, neměli jsme možnost 
se pořádně na pláži proskotačit, neboť letos 
nám počasí vůbec nepřálo. Každý den více, či 
méně pršelo. No, spíše více ….. Ale to nevadí, jak 
jsem již psala, atmosféra byla milá a  přátelská, 
každodenní dopolední vyučování v  jazykové 
škole bylo dle dotazníku, který děti vyplnily po 
příjezdu domů, zábavné a  zajímavé. Odpole-
dní výlety do Salisbury, Stonehenge, na útesy 
Old Harry Rock, nebo na středověký hrad Corfe 
Castle si žáci též pochvalovali. A spokojenost – 
to je to nejdůležitější!

Na zpáteční cestě jsme se zastavili ve městě 
Hastings, situovaném též na mořském pobřeží. 
Ale ani zde nám štěstí, co se týká počasí, 
nepřálo. Po návštěvě tamního hradu spojeného 
s  proslulou bitvou u  Hastings roku 1066, kdy 
Vilém Dobyvatel zahájil nadvládu Normanů na 
území Velké Británie, a  po prohlídce pašerácké 
jeskyně a  oceonária začalo silně pršet. Museli 
jsme vděčně přijmout přístřeší u McDonalda na 
poslední chvilky před nástupem do autobusu. 
Pak už jen po stejné trase domů do Dobřichovic, 
a  do náručí našich blízkých. Všichni jsme se už 
moc těšili, i když na druhou stranu téměř každý 
prohlašoval, že by tam ještě takový týden klidně 
zůstal. No a my s paní kolegyní Škvorovou též. To 
značí, že se nám tam všem opravdu moc líbilo, 
déšť – nedéšť! Příští rok už se těšíme na pozná-
vací zájezd do Irska.

Hana Kráslová

Velká skupina našich školáků navštívila Anglii. Zde jsou s pozadím centra Londýna

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
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Klub mladých diváků 
známkoval zhlédnutá 
představení

Klub mladých diváků (KMD) je jedinou institucí 
v  České republice, která nabízí žákům 2. stupně 
základních škol a  studentům středních škol 
divadelní představení v  různých pražských diva-
dlech na základě spolupráce s jejich vyučujícími. 
Formou abonmá neboli předplatného nabízí za 
výhodné ceny návštěvy pražských divadel. Žáci 
a studenti mohou navštívit mimo činoherní před-
stavení také taneční a baletní produkce, některá 
operní a  muzikálová představení. V  současné 
době má KMD přes 13.000 členů, kteří ročně ode-
bírají více než 64.000 vstupenek do pražských 
divadel.

Naše škola spolupracuje s Klubem již řadu let. 
Během tohoto školního roku žáci navštívili čtyři 
představení, závěrem je zhodnotili a oznámkovali 
jako ve škole. Zajímavé je, že letos jsme neměli 
žádného výrazného favorita – každé představení 
dostalo od někoho jedničku a současně od jiného 
trojku. Znamená to tedy, že nejhorší představení 
bylo „dobré“, použijeme-li školní hodnotící stup-
nici.

Zde jsou dost vyrovnané výsledky:

Dělené 1. – 2. místo s  průměrnou známkou 
1,625: Mnoho povyku pro nic – Divadlo v Dlouhé, 
Bedřich Smetana-  The Greatest Hits – Divadlo 
ABC

3. místo – s průměrnou známkou 1,75: To nej-
lepší se Spejblem a Hurvínkem – Divadlo Spejbla 
a Hurvínka

4. místo – s průměrnou známkou 1,90: 
Mýdlový princ – Divadlo Broadway

Těšíme se na shledanou v příští sezóně!
Jana Klimtová

Čtenářský klub ve třídě S

Ve druhém pololetí letošního školního roku 
proběhl ve třídě S  projekt podporovaný Evrop-
skou unií určený k  rozvíjení dětského čtenářství 
a  čtenářské gramotnosti. Tento záměr měl být 
využit především pro děti, které mají se čtením 
nějaké starosti, a proto byl pro naši speciální třídu 
jako šitý na míru.

S dětmi jsme se scházeli každou středu odpo-
ledne a  objevovali kouzelný svět knih, pohádek, 
příběhů a  fantazie, který nám přinesl mnoho 
radosti. Na třídních stránkách jsme zveřejňovali 
připravovaná témata ke čtení a dveře našeho klubu 
byly otevřené i  dětem, které nebyly od začátku 

přihlášené. Četli jsme společně i samostatně, hráli 
jsme scénky s  papírovými loutkami, hádali jsme, 
jak budou příběhy pokračovat, nebo co mají spo-
lečného s naším životem. Dokázali jsme s pomocí 
metody kritického myšlení složit i krátké básničky 
a odpovídat na otázky ze čtenářských kostek, které 
nás učily se ptát i  přemýšlet o  příběhu neobvyk-
lým způsobem. Čtené příběhy a  pohádky nám 
mohly pomáhat s problémy, inspirovat nás, rozve-
selit nebo rozesmutnit, naučit něco nového nebo 
otevřít nečekaný pohled na různé situace.

Zorganizovali jsme Den otevřených dveří, kdy 
jsme mohli mezi námi uvítat také paní učitelku 
Kustošovou, která nás seznámila se svojí oblí-
benou knihou „Draka je lepší pozdravit“ a  hrála 
s  námi všechny doprovodné hry ke čtení, čímž 
nás moc potěšila.

Uvítali jsme mezi námi také hosta, pana MgA. 
Jana Neuberta, fotografa a svobodného umělce, 
člověka veselého, nápaditého, s báječným přístu-
pem k dětem, který nám ukázal svoje fotografie 
z  cest, přečetl své pohádky a  vybrané povídání, 
zodpověděl spoustu dotazů a  nadchl přítomné 
chlapce povídáním o  dílně, tvorbě a  učení se 
devateru řemesel. Sklidil potlesk a mnoho obdiv-
ných pohledů.

Během všech odpolední s knihou si děti mohly 
půjčit domů k  přečtení cokoliv z  naší knihovny 
a  je nutno poznamenat, že toho skutečně vyu-
žívaly a knihy nestihly zahálet, natož zapadnout 
prachem. Při rozloučení s  klubem nám bylo 
trochu smutno, ale protože každý konec může 
znamenat začátek něčeho nového, rozešli jsme 
se s úsměvem na rtech. Bylo to báječné.

Jsoln

Atletky ve finále

Úterý 6. června 2017 bude zapsáno zlatým 
písmem v  historii dobřichovické školy. Ten den 
se naše mladší žákyně účastnily celostátního 
finále Poháru rozhlasu na Kladně. Aby se tam 
vůbec dostaly, musely se umístit v  celkovém 
součtu všech družstev ve všech krajských kolech 
do osmého místa, tedy v  řeči čísel skončily na 
osmém místě ze 120 družstev, které se probojo-
valy do krajského kola a celkově z více než tisíce 
škol, které se letos zúčastnily Poháru rozhlasu. 
Už tedy účast ve finále 49. ročníku je obrovský 
úspěch, který nemá obdoby v historii školy a ani 
v  historii této soutěže v  celém okrese Praha-
-západ, odkud se ještě nikdy žádné družstvo do 
celostátního finále nedostalo.

Vzhledem k tomu, že ve finále už jsou vesměs 
sportovní školy z  celé republiky zaměřené na 
atletiku, pak výsledné 6. místo v  soutěži z  osmi 
družstev je skvělé. Děvčata podala skvělé výkony 
a  stála dvakrát i  na bedně a  to za třetí místo ve 
štafetě 4x60 m (Beránková, Novotná, Solnič-
ková, Hobzová) a  v běhu na 600 m (Kateřina 
Solničková). Ostatně tyto medailové výkony jsou 
i špičkové vzhledem k celorepublikové statistice 
atletického svazu pro tento kalendářní rok, kdy 
štafeta je v  současné době na 4. místě a  600 m 
Katky Solničkové na 5. místě, což by jistě braly 
všechny atletické oddíly v  republice. Například 
čas naší štafety ve srovnání s výkony na Přeboru 
Prahy by byl jasně vítězný a to se v oddílech pravi-
delně trénuje a vybírají se do štafet jen ti nejlepší.

Členové KMD zhlédli vzpomínkové představení složené z nejlepších scének celé éry Divadla Spejbla a Hurvínka

Jednou z aktivit projektu „Zkvalitnění studia na ZŠ Dobřichovice v rámci OPVVV“ je čtenářský klub.
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Holky si závody náramně užily, už jen proto, 
že vše přenášela televize v  přímém přenosu 
http://www.sportovniligazs.cz/sledujte-repub-
likove-finale-v-atletice-prostrednictvim-online-
-prenosu/ a taky, že se mohly vyfotit či si nechat 
podepsat naše špičkové atlety v čele s Maslákem, 
Helceletem, Bendovou a  dalšími. Samy se vyjá-
dřily takto: “Bylo to úžasné překvapení, že jsme se 
dostaly až tak daleko, moc jsme se tam těšily. Pře-
vládala tam úžasná atmosféra, i  když nervozita 
nechyběla, máme skvělé zážitky a  vzpomínky, na 
které nezapomeneme!”

Holky si to tak užívaly, že si přebásnily písničku 
„Holky z naší školky“ a v samotné soutěži ji měly 
jako svoji hymnu (celý text na stránkách školy). 
Závěrem bych chtěl všem závodnicím pogratu-
lovat, stejně jako poděkovat paní učitelce Koš-
ťálové za jejich vedení. A na úplný závěr si opět 
neodpustím poznámku, proč takové město jako 
Dobřichovice s tolika atletickými talenty a s tolika 
schopnými občany ještě nemá kvalitní atletické 
zázemí.

Celkové výsledky a výkony najdete zde: http://
online.atletika.cz/vysledky/30885

Úspěšné družstvo tvořily:
Anna Beránková, Sára Dušková, Anna 

Hobzová, Adéla Nečesaná, Klára Novotná, Hana 
Pavlová a Kateřina Solničková

B. Stejskal

Hasiči mají novou cisternu

Nakonec se vše podařilo. Dobřichovičtí dob-
rovolní hasiči získali po mnoha letech novou 
moderní hasičskou cisternu. Ale není to jen cis-
terna, tj. nádrž na vodu, ale moderní hasičský 
automobil Tatra se vším možným vybavením. 
Stará Tatra pocházející snad ještě ze 60. let minu-
lého století bude snad moci konečně odejít na 
zasloužený odpočinek.

Děti i  dospělí se s  ním mohli poprvé sezná-
mit v  sobotu 17. června na Dnu integrovaného 
záchranného systému, který se pro veřejnost 
konal na louce u lávky. Kromě hasičů se tam pre-
sentovala i policie a záchranná služba.

Přejeme našim dobrovolným hasičům, aby 
jim nové auto dobře sloužilo, ale na druhé straně 
přejme sobě, našim spoluobčanům a všem lidem, 
aby nová Tatra měla co nejméně práce, aby u nás 
nehořelo, nedocházelo k  dopravním nehodám 
ani na silnicích, ani na železnici.

mj

Exotický odpočinek v CKP 
Dobřichovice

Pokud zrovna necestujete za exotikou, ale chtěli 
byste ji alespoň okrajově zažít, přijďte do Centra 
komplexní péče Dobřichovice na masáž. Rozšířili 
jsme pro vás nabídku masáží – nově je možné od 
července se objednávat na thajskou masáž, čínskou 
masáž TUINA (základy masáže se zaměřením na 
břišní orgány) nebo na havajskou masáž Lomi-Lomi.

Pokud se chcete vašemu tělu věnovat inten-
zivněji, chcete nejen odpočívat, ale i  aktivně 
na sobě zapracovat, je stále možné se hlásit na 
letní týdenní program „Aby tělo nebolelo“. Hlásit 
se můžete jak k  nám do CKP Dobřichovice, tak 

Dobřichovičtí hasiči získali novou hasičskou cisternu

Koncertní oddělení spolu se smíšeným sborem Evropská

Dobřichovické atletky s nejlepším českým desetibojařem Adamem S. Helceletem
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do našeho pražského sesterského zařízení CKP 
Roseta.

www.ckp-dobrichovice.cz

Navštivte babičky a dědečky 
v Domově seniorů

I v  nadcházejících letních prázdninových dnech 
vás rádi přivítají obyvatelé Domova seniorů 
v  Dobřichovicích, který se nachází v  Krajníkově 
ulici na Brunšově. Někteří z  nich budou rádi za 
návštěvu na pokoji, přečtení knížky, či když si jen 
obyčejně popovídáte. Jiní uvítají, když je dopro-
vodíte na krátkou procházku nebo s  nimi pose-
díte na zahradě. Uděláte radost jim i sobě!

O bližší informace pište na email:golanova-
jana@hotmail.com

SZ&GJ

Chorus Angelus – konec 
sezóny

Letošní sezónu tentokrátdětský pěvecký sbor 
Chorus Angelus zakončil pohostinsky na koncertu 
smíšeného studentského sboru Evropská v praž-
ském kostele sv. Martina ve zdi. Pod vedením své 
umělecké vedoucí Jany Egemové a za doprovodu 
klavíristky Natálie Egemové zazněly jarní písně 
Hradeckého, Ebena i  Temla (sólově vystoupili 
Rozálie Chmelařová, Zuzana Žitková a  Jakub 
Růžička), spolu s  Kopelentovou Mouchou na 
královském sídle a  anglickou I  never touched 
a rainbow od Ruth Artmanové, které doprovodila 
na příčnou flétnu Magdalena Hykšová. Společně 
se sborem Evropskázazpívali lidovou píseň Tancuj, 
tancuj, vykrúcaj. Za svůj výkon sklidili velký 
potlesk od přítomných posluchačů.

Chorálek Černošice ke konci školního roku 
vystoupil několikrát – např. na květnovém fes-
tivalu Jazz Černošice, dále na celostátní akci 
ZUŠ OPEN v Mokropeské kapličce a v polovině 
června také na společném koncertě se začí-
najícími muzikanty v  Základní umělecké škole 
Černošice.

Chorálek Dobřichovice v  polovině června 
potěšil svým svěžím zpěvem klienty Domova 
pro seniory pod vedením své sbormistryně 
Zory Strnadové. Zazněly především písně 
spojené s  ročním obdobím za doprovodu 
kytary, flétny i houslí. Na závěr vystoupení děti 
zazpívaly také známé lidové písně.Těšíme se na 
nové zpěváčky opět v novém školním roce v ZŠ 
Černošice, Dobřichovice i Řevnice! Krásné léto 
všem!

Simona Kysilková Šnajperková, Chorus Angelus

Právní okénko

Víte, že při sjednávání kupní smlouvy umožňuje 
občanský zákoník i takzvaná vedlejší ujednání?

Patří mezi ně výhrada vlastnického práva, 
výhrada zpětné koupě, výhrada zpětného 
prodeje, předkupní právo, koupě na zkoušku, 
výhrada lepšího kupce, cenová doložka a  také 
umožňuje občanský zákoník sjednání i  jiných 
vedlejších ujednání v zákoníku neupravených.

Dnes se podíváme na tzv. koupi věci na 
zkoušku a  uzavření smlouvy s  výhradou lepšího 
kupce.Kdo koupí věc na zkoušku, kupuje s pod-
mínkou, že věc ve zkušební lhůtě schválí, může 
si ji tedy vyzkoušet a rozhodnout se, jestli si věc 
ponechá. Platí, že kupující věc schválil, neod-
mítl-li ji ve zkušební době. Kupující však nemá 
právo věc odmítnout, pokud ji nemůže vrátit ve 
stavu, v jakém ji převzal (např. pokud ji poškodil). 
K změnám (např. drobnému opotřebení) vyvola-
ným vyzkoušením věci se nepřihlíží.

Uzavřením kupní smlouvy s výhradou lepšího 
kupce nabývá prodávající právo dát přednost 
lepšímu kupci, přihlásí-li se v  určené lhůtě. Tato 
lhůta činí u movitých věcí tři dny a u nemovitých 
věcí jeden rok od uzavření smlouvy. Zda je nový 
kupec lepší, rozhoduje prodávající; může dát 
zejména přednost novému kupci, třebaže první 
nabízí třeba vyšší cenu nebo i  jiné výhodnější 
podmínky koupě.

Mgr. Jan Holásek, LL.M., advokát, 
člen kontrolního výboru zastupitelstva

Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňováním 
lidových pranostik,tento rok čerpáme z lidového 
valašského kalendáře. Budete si moci porovnat 
pranostiky se skutečností a  myslím, že to vyjde 
tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pranostikami 
neřídí. Občas sice ano, ale je to asi těch 50 na 50.

Počasí v  červenci podle stoletého kalendáře: 
Na začátku velké vedro, jak ve dne, tak i  v noci, 

téměř denně bouřky, většinou velmi těžké s kru-
pobitím, pak hezky do 12., potom pošmourno 
a  trochu chladněji, pak následuje déšť až do 
konce července. Dny ubývají o 1 hodinu 2 minuty. 
Délka dne je 16 hodin 17 minut až 15 hodin 15 
minut.

 Když dne ubývá, horka přibývá.
 Svatá Markyta hodila srp do žita (13. čer-

vence).
 Co červenec neupeče, to již v srpnu neuteče.
 O svatém Kamilu slunce má největší sílu (14. 

července).
 Svatá Anna – chladna zrána (26. července).
 Staví-li v červenci hromadu mravenci po kraji 

všude, tuhá zima bude.
 Od svatého Ignáca – léto se obracá (31. čer-

vence).
vk

Slavnostní otevření jezu 
v Černošicích

Dne 29. května 2017 byl na řece Berounce v Čer-
nošicích slavnostně otevřen obnovený jez, za 
účasti ministra zemědělství a  ministra životního 
prostředí. Poškozený jez prošel od září 2014 do 
března 2017 kompletní rekonstrukcí, včetně 
doplnění nového rybího přechodu a  propusti 
pro vodáky na levém břehu. Byla obnovena i štěr-
ková propust a pravobřežní zeď. Celkové náklady 
dosáhly výše 85,3 mil. Kč.

Průvod s korunovačními 
klenoty na Karlštejn

Královský průvod 3. a 4. června L.P. 2017 byl letos 
i  připomínkou výročí 670 let od korunovace 
císaře římského Karla IV. českým králem. Mnoho 
kostýmovaných i prostých poutníků, na kočárech, 
koních, na vozech i pěšky přišlo z různých koutů 
naší republiky pozdravit a  přivítat oblíbeného 
vladaře, císaře Karla IV. a  připomenout si dobu 
jeho vlády v krásném prostředí dolní Berounky.

K tradičnímu dvoudennímu průvodu z Rado-
tína na Karlštejn se již podruhé připojilo i posel-
stvo bavorského vévody Štěpána II. z  Králova 
Dvora na Karlštejn. Oba průvody se setkaly na 
louce pod hradem Karlštejn a  po programu 
a  občerstvení společně vystoupaly k  hradu. 
Korunovační klenoty byly slavnostně uloženy za 
přítomnosti císaře a  jeho nejužšího doprovodu 
do kaple Svatého kříže pod dohledem kastelána 
hradu Karlštejna.

Královský průvod a Poselstvo vévody Štěpána 
se svými poutníky přešlo 13 obcemi, kde čekalo 
na císaře a  jeho doprovod srdečné uvítání 
a  rozličné dary, letos pečlivě střežené císař-
skou gardou. Ty obce, přes které poutníci přímo 
neprocházeli, vyslaly svá poselstva a  zdravice. 
Zúčastnila se i zahraniční partnerská města a též 
vyslala svá poselstva z  dalekých krajů pozdravit 
císaře Karla IV. Celkem se k oslavám Královského 
průvodu připojilo 17 obcí.

Průvod z Radotína se na své dvoudenní pouti 
zastavil v  Dobřichovicích, kde bylo na zámku 
přichystáno královské pohoštění pro setkání 
zástupců zahraničních partnerských měst se 
zástupci zúčastněných obcí i  Středočeského 
kraje, večer se pak na nádvoří zámku hrál oblí-
bený muzikál Noc na Karlštejně. Poselstvo bavor-
ského vévody Štěpána II. mělo svoji zastávku na 
Tetíně, kde bylo připraveno přivítání poselstva 
vévody Štěpána II. a jeho doprovodu jak ze strany 
města, tak také církve. A to díky významu Tetína 
jako místa, kde byla zavražděna sv. Ludmila, první 
historicky doložená Přemyslovna a  významný 
předek Karla IV.

Zajímavosti
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Návštěvníci z  blízka i  z daleka zažili i  výji-
mečné rytířské turnaje na břehu Berounky 
v  sobotu na louce dobřichovické či v  neděli na 
louce karlštejnské.

Jádro průvodu v  historických kostýmech 
tvořili herci z  Dobřichovické divadelní společ-
nosti, skupina historického šermu Alotrium, 
společnost historických aktivit Reginleif, dále 
jezdci z  Radotína a  Kosoře Burdýři, k  průvodu 
se v  kostýmech připojily i  další skupiny histo-
rického šermu, dále bubeníci, sokolníci, každá 
obec měla svého praporečníka s  historickým 
praporem, skupinu kostýmovaných účastníků 
průvodu tvořili zahraniční hosté z partnerských 
měst.

Královský průvod je jedinou kulturní akcí, 
která propojuje současné obce na Dolní Berounce 
od Radotína až po Beroun.

Stále se najdou lidé, kteří svojí energií, nápady 
a  spoluúčastí v  průvodu pomáhají přispět ke 
stálému oživování historie spojené s  císařem 
a otcem vlasti Karlem IV. Všem patří velký dík.

Akci pořádalo město Dobřichovice pod zášti-
tou hejtmanky Středočeského kraje, s  finanční 
podporou Středočeského kraje, svazku obcí 
Regionu Dolní Berounky i jednotlivých obcí.

LC

Vycházka vilovou čtvrtí 
Brunšov

V neděli 14. května se konala komentovaná 
vycházka dobřichovickou vilovou čtvrtí Brunšov. 
Byl krásný den, slunce svítilo ostošest a tak byla 
účast opravdu veliká (odhadem asi 70 lidí). 
Vycházku pořádala paní průvodkyně Jana Neu-
bergová, jejíž další akce můžete najít na webu 
www.prazsketoulky.cz.

Nejdříve jsme se seznámili s  historií vzniku 
místní villegiatury. Poté jsme se vydali z nádraží, 
kde bylo místo srazu, do zelených strání Brun-

šova. Po cestě jsme nejprve minuli restauraci 
U  nádraží, kdysi oblíbený hotel se zahradní 
restaurací. Jeho majitel, pan Josef Šebesta 
provozoval kromě tohoto podniku i  prosperu-
jící kruhárnu zelí, nacházející se v  dnešní ulici 
U kruhárny.

Prošli jsme kolem funkcionalistické vily 
(Svážná 104) postavené v  roce 1941 stavitelem 
Vlastimilem Čečelínem, jedné z mála, určené pro 
celoroční obývání. Pak už následovala známá 
vila, kterou si jako letní sídlo koupil francouzský 
vojenský přidělenec generál Maurice Pellé se 
svou českou manželkou Jarmilou, rozenou Brau-
nerovou.

Pověděli jsme si o  Hynku Pucovi, který žil 
v  sousední vile (dnes Pod Pensionátem 110). 
Tento šikovný konstruktér stojí za vynálezem 
patentního knoflíku, tzv. patentky. Tato dnes už 
tak samozřejmá drobnost přinesla velkou slávu 
a  zisk firmě Waldes (později Koh-i-noor), jejímž 
byl pan Puc spolumajitelem.

Vila Tereza (Krajníkova 115) postavená v oblí-
beném novorenesančním stylu dostala jméno 
po manželce pražského advokáta, zbraslavského 
rodáka, Aloise Stompfeho.

Dále jsme viděli krásně opravenou vilu v Kraj-
níkově 122, patřící Ottomaru Rosenbaumovi. Za 
ním sem zcela jistě jezdil i jeho bratr Adolf s man-
želkou. Tato podnikavá dáma založila známý 
pražský módní salón Rosenbaum, sídlící nejprve 
v Lucerně a poté v honosné budově na Národní 
třídě.

Opomenout jsme nemohli ani půvabnou vilu 
Louisu, patřící panu Františku Procháskovi. Tento 
český selfmademan založil v  Praze úspěšnou 
továrnu na voňavky a  kosmetické přípravky (po 
znárodnění podnik Astrid).

Jedna z  nejstarších vil na Brunšově je vila 
patřící JUDr. Miroslavu Krajníkovi, po němž 
ostatně nese jméno i  celá hlavní brunšovská 
ulice. Tento pražský právník a poslanec zemského 
sněmu byl spolu s obchodníkem Matějem Sudou 
a  stavitelem Františkem Buldrou zakladatelem 
zdejší vilové čtvrti. Jeho vilu postavila známá 
pražská stavební firma Quido Bělský.

Na Brunšově stavěli i někteří slavní architekti. 
Kamil Hilbert je autorem hned dvou místních 
staveb. Známější je tzv. Frantova vila, kterou 
Hilbert postavil pro svého švagra, pražského 
porodníka a  gynekologa Jaroslava Frantu. Čápa, 
umístěného na střeše této malebné vilky, můžete 
dobře vidět i z cesty před nádražím.

Další nádhernou stavbou, viditelnou od 
nádraží, je vila postavená tvůrcem pražského 
Obecního domu, architektem Osvaldem Polív-
kou. Tento secesní zámeček byl vyprojektován 
pro pana Františka Maternu, majitele továrny na 
barvy a laky (později n.p. Barvy a laky).

Vycházku jsme zakončili u  vily pojaté v  ital-
ském stylu, kterou mimo jiné obýval Gustav 
Armin Svojsík, operní pěvec a  impresário tako-
vých hvězd jakými byli houslisté Jan Kubelík, Váša 
Příhoda nebo Ema Destinnová. A  zakončili jsme 
ji právě včas. Najednou se totiž přihnala černá 
mračna a bylo jasné, co bude následovat…

Jana Neubergová

Poznámka redakce:
Brunšovské vily soustředěné kolem ulic Krajníkovy 
a  Pod Pensionátem přitahují svojí architektu-
rou a  umístěním v  zeleni stále více zájemců. Tuto 
vycházku organizovala paní Ing. Jana Neubergová. 
Již dříve jsem zaznamenal vycházku, kterou organi-
zovala Pražská informační služba.

Příprava na divadelní léto

Dobřichovická divadelní společnost připravuje 
další ročník divadelních slavností. A  připravuje 
se nejen zkoušením nové hry, dalšími zkouškami 
starších inscenací, ale i technicky.

Podařilo se zakoupit dalších 57 židlí pro hledi-
ště, židlí pohodlných, ale i praktických pro jejich 
úklid, skladování i  jejich údržbu. Členové DDS si 
je raději označili, aby je nikdo ………, tedy aby se 
neztratily. A  tak budete sedět na nových židlích 
s  označením DDS, resp. MĚÚ, protože část židlí 
zaplatil MěÚ.

vk

Většina členů průvodu Karla IV. šla celou cestu z Radotína až na Karlštejn pěškyCísařská garda opouští dobřichovický zámek
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Dobřichovický piknik

Zdá se to již býti celkem jisté. Pokud se nestane 
nic mimořádného, rozšíří agentura GEI-ŠA svůj 
poprázdninový program a  kromě tradičního 
svíčkového festivalu pozve co možná nejširší 
veřejnost na piknik. A nebude to piknik ledajaký. 
Bude to Dobřichovický piknik. Ale nebude to 
jen tak ledajaký Dobřichovický piknik. Bude to 
zároveň pokus o  útok na český rekord v  počtu 
účastníků na jednom pikniku. Však pozorní 
čtenáři již vědí, opatrně jsem vše avizoval v před-
cházejících číslech IL. Jak čas pěkně rychle kvapí 
a  termín pokusu se blíží, začínají se objevovat 
první organizační kontury, ruku v  ruce konzul-
tované s  pracovníky Agentury Dobrý den z  Pel-
hřimova, národní autority osvědčující úspěšné 
rekordní pokusy a  evidující nejlepší republikové 
výsledky v  disciplínách i  nedisciplínách, prostě 
všemožných bláznivostech. Piknikový prostor 
bude vyznačen na levém břehu řeky Berounky 
a potáhne se od zámku, pod mostem, přes staré 
hřiště až k lávce. Louka za lávkou ve směru po toku 
bude sloužit jako provizorní parkoviště pro vzdá-
lenější účastníky. Nechť nikdo nepočítá s nějakou 
poutí, kolotoči, stánky s  nesmysly. Organizátoři 

by rádi v  účastnících probudili glanc a  noblesu 
předválečné společnosti. Předpokládáme malou 
odměnu pro účastníky v dobových kostýmech let 
dvacátých až třicátých, speciální atrakcí by mohli 
být účastníci s předválečnými auto, moto, či cyklo 
veterány, kterým bychom v omezeném množství 
umožnili vjezd přímo do prostoru.

Nechceme svolávat pasivní účastníky, kteří 
by se jen chtěli shromáždit a  nechat se bavit. 
Naopak, co účastník, či skupina účastníků, to 
nějaký program, vlastní zábava – badminton, 
pétanque, kroket, velká deka s košíkem vlastního 
občerstvení a radost z aktivně stráveného pozdně 
letního nedělního odpoledne. Jak jsme na ten 
nápad přišli? To rozhodně nebylo vůbec složité. 
Stačí se rozhlédnout každou druhou sobotu 
dopoledne při farmářských trzích. Desítky dek 
a  desítky piknikujících lidí. Ta touha po rekordu 
už je jen třešnička na dortu. Přestože k  překo-
nání i toho neoficiálního rekordu by stačilo něco 
kolem 550 účastníků, ambicí pořadatelů je dostat 
se v  neděli 10.září po obědě k  počtům vyšším, 
v  ideálním případě až k  tisícovce. Bez pomoci 
kamarádů, známých, všech dobřichovických nad-
šenců a  jejich kamarádů a známých to nepůjde, 
to je jisté. Proto vyzýváme své okolí, staňte se 
dobrovolnými spolupracovníky pořadatelské 

agentury, šiřte myšlenku zářijového pikniku, kde 
to jen trochu jde, a pomozte nám s propagací, ať 
se můžeme těšit na nový rekordní zápis v České 
knize rekordů.

GeiŠa

Živá radost

Kurz Zdravé pánevní dno s osobní péčí – maxi-
málně pro tři ženy – probíhá v  příjemném pro-
středí Dobřichovického Domku či v Praze ve studiu 
Fusion Therapy na Vinohradech. Seznámím Vás 
s  tím nejdůležitějším z  pokladnice školy pánev-
ního dna – pro ženské zdraví, zdravou sexualitu 
a sebe vědomí, cestu k mateřství či léčení následků 
porodu – vše ve fyzioterapeutických a  psycho-
somatických souvislostech, v  kontextu Vašeho 
životního příběhu. Trápí vás bolestivá menstru-
ace? Neplodnost? Nechtěný únik moči? Pokleslé 
pánevní dno? Necitlivost při milování? Menopauza 
a s ní spojené problémy? Chcete žít v souladu se 
svou ženskou podstatou? Připravit se na početí 
a porod? Mít více energie a potěšení ze života?

1 volné místo Tajemství I. – 31. 5. Praha / 17 
– 20 hodin

1 volné místo Tajemství II: – 1. 6. Dobřichovice 
/ 10 – 12 hodin

nebo si lze domluvit individuální termín.
Více: http://www.zivaradost.cz/events/3x3x3/

Jak žít s cyklickou ženou a jak ji milovat s Katkou 
a Pavlem Juřenčákovými. Dne 1. června v Dobři-
chovicích u Prahy.

Večer pro ženy, muže a páry, otevřené vyprá-
vění s  praktickými tipy pro dlouhodobý život 
v  páru, s  nadhledem a  humorem, v  kontextu 
života se třemi dětmi a prací v nadnárodní spo-
lečnosti.

Živou pozvánku najdete nahttps://youtu.be/
GTmtwd5GRYc

Nedávné vystoupení Katky a  Pavla v  Mladé 
Boleslavi mělo velký úspěch, zúčastnilo se jej 15 
párů a 17 mužů. Jeden z nich poznamenal, že si 
původně myslel, že program bude o cyklistice, ale 
i tak ho to obohatilo.

Živá, krásná a  bylinková – 10. června v  Dobři-
chovicích celodenní kurz pro ženskou vitalitu 
a  krásu – omlazující cvičení s  Ivetou, praktické 
tipy a  zajímavosti s  Magdalénou Dobromilou 
Staňkovou, zkušenou bylinkářkou a  autorkou 
knížky Bylinky pro děti a maminky.

Bylinkové občerstvení a  vytvoření osobního 
harmonizačního olejíčku je zahrnuto v ceně.

Oblíbený kurz se za pěkného počasí uskuteční 
v přírodě, se zázemím v Dobřichovickém Domku.

Další informace na www.zivaradost.cz

SVČ Dobřichovický domek 
rozšiřuje nabídku kurzů na 
školní rok 2017/18

Léto a  s ním i  příměstské tábory jsou v  plném 
proudu a  na našich stránkách již můžete 
vybírat z  aktuální nabídky kroužků na školní rok 
2017/2018. Jako novinku jsme si pro Vás připra-
vili kurzy plavání pro děti školního i  předškol-
ního věku včetně možnosti převádění v  rámci 

Běžný pohled na dopoledne pod zámkem při farmářských trzích

Příprava na divadelní léto
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Dobřichovic pro zaneprázdněné rodiče. Děti jsou 
rozděleny do skupin dle věku i  schopností a  rádi 
Vám pomůžeme vybrat vhodný kurz. U pokraču-
jících kurzů z  předchozího školního roku se nám 
ve většině případů podařilo zachovat stejné dny 
a  časy, ale raději si vše ověřte v  přiloženém pře-
hledu kurzů nebo na našich webových stránkách. 

Pokud budete v  nějakém kurzu pokračovat, je 
potřeba opět vyplnit novou přihlášku pro školní 
rok 2017/18. Samozřejmě se to týká také nových 
účastníků. Přihlášku naleznete na našich interne-
tových stránkách www.dobrichovickydomek.cz 
v  sekci přihláška/náhrada nebo jsou k  dispozici 
vytištěné v  Dobřichovickém domku. Vyplněnou 

přihlášku naskenujte nebo ofoťte a zašlete mailem 
na adresu info@dobrichovickydomek.cz nebo 
vhoďte do schránky Dobřichovického domku.

V případě dotazů nás kontaktujte: 770 105 
175, info@dobrichovickydomek.cz. Přejeme Vám 
krásné léto.

Radka Alexy
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Předsletový volejbalový 
turnaj

Na volejbalových kurtech u  sokolovny se 
v  sobotu 10. června jako předsletový turnaj ve 
volejbale seniorek uskutečnil 6. ročník memoriálu 
Lídy Gemperlové. Za příjemného letního počasí 
bojovalo na třech hřištích jedenáct družstev: 
Dobřichovice, Radotín, Řepy, Řevnice, Zbraslav, 
Zlíchov, Roztoky, Kunratice, Oáza, Pozdní sběr 
a Přírodní vědy; s výjimkou Radotína, Oázy, Pozd-
ního sběru a  Přírodních věd to byla družstva ze 
sokolských jednot, jejichž účast byla i připomín-
kou, že od založení sokolské župy Jungmannovy 
uplynulo letos 120 let.

Zajistit bezproblémový průběh turnaje s cel-
kovým počtem téměř čtyřiceti utkání nebylo 
jednoduché, ale pořadatelé to zvládli na výbor-
nou. Velkou zásluhu na přípravě i  úspěšném 
průběhu měly Ivana Caldová a  Jana Jovano-
vičová, hlavní organizátorky turnaje, dále pak 
Honza Bělík a  Zdeněk Seidler, kteří se starali 
o  technické zázemí; velké pozornosti se těšily 
i  nástěnky s  fotografiemi ze sokolských sletů 
a  z činnosti volejbalového oddílu. V  průběhu 
celého dne účastníci i  diváci hojně využívali 
možnost občerstvení, které k  všeobecné spo-
kojenosti zajistila chvalně známá „kulinářská 
firma“ Sama a Aleny.

V průběhu turnaje viděli diváci řadu pěkných 
a  zajímavých zápasů. Jeho vyvrcholením bylo 

finálové utkání mezi družstvy Dobřichovic 
a  Radotína, v  němž po velkém boji ve dvou 
vyrovnaných setech zvítězily „Dobřichovandy“, 
které se tak umístily na prvním místě před 
druhým Radotínem; další místa obsadila druž-
stva v  tomto pořadí: Řepy, Řevnice, Zbraslav, 
Zlíchov, Roztoky, Kunratice, Oáza, Pozdní sběr 
a  Přírodní vědy. V  podvečerních hodinách pro-
běhlo závěrečné hodnocení, na němž všechna 
družstva obdržela diplomy a  hodnotné ceny 
a byla vyhlášena nejvšestrannější hráčka, kterou 
se stala Bára Skalníková z  Dobřichovic. O  tom, 
že turnaj se vydařil a že proběhl ke spokojenosti 
hráček všech družstev, svědčí i  příslib jejich 
účasti v příštím roce.

HgS

Příběh šampaňského

Podstatou šampaňského nejsou zdaleka jen 
ty jemné bublinky unášené ode dna sklenky 
k  hladině. Bublinkám je třeba přiznat, že jsou 
kouzlem, které probouzí v  lidské mysli pocity 
radosti až povznesení, stejně jako kupříkladu 
dotyk křídla anděla. Nejspíš je to tím, že člověk 
se podvědomě unáší jevy, které, třeba jen zdán-
livě, překonávají zemskou tíži.

Základem výlučnosti šampaňského je, mimo 
jiné, geografická poloha, v tomto případě země-
pisná šířka. Zdejší vinice jsou nejsevernější vinař-
skou oblastí Francie, není tu takové teplo jako 
v jižnějších oblastech, víno má tedy více kyselin. 
Dalším důležitým faktorem jsou odrůdy. Většina 
šampaňského je ze směsi červených odrůd Pinot 
Noir, Pinot Meunier a bílé Chardonnay. Za zakla-
datele tradice a slávy šampaňského je považován 
Dom Pérignon, opat benediktinského kláštera 
v  Hautvillers (to je česky něco jako Horní Ves). 
Tento Dom Pérignon žil v druhé polovině sedm-
náctého století, tedy v  době, která následovala 
po třicetileté válce. Kláštery vždycky podnikaly 
v  různých oborech řemeslných i  zemědělských 
a  byly středisky vzdělanosti a  novot. Pérignon 
byl první, kdo z  červených odrůd vylisoval bílá 
vína, díky konstrukci takzvaného košového lisu, 
který se v  Šampani užívá dodnes. Také objevil 
scelování vín z  různých odrůd, vinic a  ročníků. 
Červené odrůdy, až na výjimky, mají šťávu bílou 
a to, co utváří červené víno, je barvivo ze slupek. 
Když se vylisovaný mošt oddělí od slupek dosta-
tečně rychle, víno zůstane bílé. Pérignon také 
experimentoval se sklářskými pecemi po vzoru 
Angličanů a  zavedl výrobu silnějších láhví uza-
vřených korkem, které vydrží vyšší tlak.

Postup výroby šampaňského je náramně 
zajímavý a  nijak jednoduchý. V  krátkosti se dá 
popsat následovně: Nejdřív se vyrobí běžné 
suché víno. Na ochutnání je dosti kyselé a vcelku 
nezajímavé. To se naplní do silnostěnných lahví, 
přidá se takzvaný tirážní likér – směs vína, cukru 

a  vybraných kvasinek a  lahve se uzavřou provi-
zorním korunkovým uzávěrem. Víno se uloží do 
hlubokých sklepů vykopaných Římany na získání 
stavebního materiálu při „civilizační misi“ ve 
staré Galii. Zde velmi pomalu probíhá druhotné 
kvašení. Ve víně se vytvářejí důležité aromatické 
látky, dotváří se úplnost a harmonie chuti a vůně 
a  vznikají malinké bublinky oxidu uhličitého. 
Když skončí druhotné kvašení, to může být po 
deseti dnech až třech měsících, přeloží se láhve 
na pupitres (setřásací stojany). To jsou šikmé, 
těžké obdélníkové dřevěné desky se šedesáti 
otvory, postavené proti sobě do tvaru příkrého 
písmene A. Každý otvor udržuje láhev za hrdlo 
v  libovolné poloze, od vodorovné až po téměř 
svislou. Ve víně vzniká usazenina, která se ručním 
otáčením, třesením a  postupným vztyčováním 
láhví pomalu dostává do hrdla. Jakmile je usa-
zenina v  hrdle, začíná proces vyzrávání, který 
trvá minimálně do následující sklizně. Násle-
duje degoržáš, při které se usazenina z  hrdla 
láhve odstraní. Hrdla láhví se ponoří do mělké 
lázně solanky, která zaručuje chlad hluboko pod 
bodem mrazu. Usazenina přimrzne k  uzávěru, 
takže láhev je možné obrátit hrdlem nahoru, aniž 
se sediment rozruší. Potom se korunkový uzávěr 
uvolní a  zmrzlá usazenina je tlakem v  láhvi 
vystřelena ven. Před závěrečným uzavřením 
korkem se obsah láhve doplní takzvaným expe-
dičním likérem. To je směs vína a  cukru, která 
zklidní tvrdé kyseliny a dodá vínu harmonii.

Shrnuto a podtrženo, prvním důležitým fak-
torem zvláštní kvality šampaňského je geogra-
fická poloha Champagne v kombinaci s vinnými 
odrůdami, které se zde pěstují. Druhým jsou 
pracovní postupy, které objevil Dom Pérignon 
a rozšířili jeho přemýšlivý následníci. Faktor třetí 
a  poslední jsou Římané. Ti v  oblasti vyhloubili 
v  křídových masivech obrovské sklepy, pou-
žívané dodnes. Jsou jich stovky kilometrů a  v 
průběhu času byly dále rozšiřovány.

Od šampaňského není správné očekávat 
jakési nadpozemské, rajské vyznění. Jeho kouzlo 
je naopak v  jisté zemitosti. V  dobrém šampaň-

ském mohou být tóny čerstvého pečeného 
chleba nebo topinky, kvasnic, které evokují 
vlhký sklep, jemných sýrových plísní, minerálů 
obsažených v  půdě… Jinak řečeno, šampaň-
ské je požitkem venkovským, rustikálním. To 
hluboce souvisí s  celkovým vnímáním Fran-
couzů a jejich posuzováním dobrého jídla a pití. 
Francouzi si váží svého venkova, milují ho. A za 
skutečně dobré a ušlechtilé považují autentické 
venkovské produkty.

Sklenku šampaňského si výborně vychut-
náte třeba v  Remeši poblíž korunovační kated-
rály francouzských králů. Velkolepá gotická 
katedrála Notre-Dame se vyznačuje harmonií 
a  monumentalitou. Od středověku až do roku 
1824 byla Remeš svědkem korunovací všech 
francouzských králů. Také na západním průčelí 
katedrály, mezi celkem 2 300 sochami, je jich 
56 v kameni vyvedeno v životní velikosti a tvoří 
takzvanou galerii králů. Vůbec celá stavba je 
sochami vyzdobena bohatě a  časté jsou sochy 
andělů, pro které se katedrále také říká „kated-
rála andělů“. Nejslavnější ze všech je usmíva-
jící se anděl s  rozprostřenými křídly nad levým 
severním portálem, který má ve tváři výraz ženy 
snící o nekonečné řadě krásných dětí rodících se 
od věků po věky. Na rohu naproti katedrále je 
sympatická vinotéka se stolky na chodníku a to 
je skvělé místo pro snoubení zdejší atmosféry 
s chutí šampaňského.

Atmosféra se při cestování po Francii nasává 
nejlépe pomalou bezcílnou chůzí, dále vyse-
dáváním u  stolků na chodnících nebo pláccích 
před bary, restauranty, kavárnami, případně 
cukrárnami či pekárnami, nebo lelkováním, 
jinak řečeno koukáním pánu bohu do oken. Na 
tabuli s nabídkou této vinotéky je vždy několik 
šampaňských v  polovičních láhvích, tedy 0,33 
litru od místních malých vinařů. To je přesně ta 
správná míra pro malé posezení ve dvou. Když 
budete čtyři, dejte si láhev celou. Vybírejte z pro-
středka cenové škály, uvidíte, že personál váš 
výběr pochvalně ocení.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Sport

Názory a příspěvky čtenářů
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Ohlédnutí za závody dračích 
lodí 2017

Ve dnech 5. a 6. května se po roce opět rozezněly 
rytmy bubnů a  silné hlasy bubeníků. Letos se 
tak stalo již po páté. V sobotu ráno nás přivítala 
lehce zatažená obloha, počasí k nám i letos bylo 
milosrdné a  nedopustilo, aby se na nás snášely 
dešťové kapky. A  tak jsme mohli přesně v  10 
hodin zahájit presentací přihlášených posádek 
další, letos jubilejní pátý ročník závodů dračích 
lodí v Dobřichovicích. Celkem se presentovalo 29 
posádek jak místních, tak ze širokého okolí. Hlav-
ního závodu OPEN se zúčastnilo 17 posádek, dále 
pak 8 posádek v  kategorii ŽENY. Nově vyhláše-
nou kategorií byla kategorie junior pro nejmladší 
dračí potěr od 10 let. Ač byly registrovány pouze 
tři juniorské posádky, nakonec se do závodu 
dodatečně přihlásila ještě jedna. Tímto počtem 
jsme byli lehce zaskočeni, ale posléze převládlo 
závodní nadšení a  radost ze zaujetí právě těmi 
nejmenším. První rozjížďka byla odstartována 
podle stanoveného plánu přesně v 11 hodin. Pak 
šlo vše jako na drátkách. Posádka střídala posádku 
a pomalu se začaly rýsovat skupiny, které se mezi 
sebou utkají o konečné pořadí, až po vyústění 
ve finále ŽEN a  OPEN. Musíme ale podotknout, 
že i  tzv. malá, tedy B finále v  obou kategoriích, 
měla nezvykle vysokou úroveň. Dokonce bych se 
nebál říci, že úroveň mistrovskou, neboť v B finále 
OPEN se všechny posádky vešly jen do několika 
málo setin a podobně na tom byly i Ženy. To byla 
pouze kulisa pro obě velká finále, tedy o  1. – 4. 
místo. Přesně v  15.30 bylo odstartováno velké 
finále Žen a  boj to byl nelítostný, ale spraved-
livý. Na prvním místě doslova proletěla cílem 
posádka HOLEK ZE ZÁPADU, které v  předchozí 
části závodu obdržely penalizaci za ulitý start, ale 
ve finále nekompromisně rozdrtily ostatní soupe-
řící posádky. Na druhém místě se umístily dvoj-
násobné šampionky DRAČICE a za nimi v těsném 
závěsu posádka YELLOW QUEENS a  na nepopu-
lárním čtvrtém místě se umístila nová posádka ze 
sousedních Černošic, ČERNOŠICKÉ FOSILIE.

A pak to vypuklo. Na start se seřadily čtyři 
nejlepší posádky v kategorii OPEN, tedy v kate-
gorii nejvyšší. V dráze č. 1 Hokejisté ze Solopisk, 
ve dráze č. 2 jelo Tornádo Futsal Dobřichovice, 
ve dráze č. 3 pražský Klub dračích lodí a  ve 
dráze č.  4 posádka Karle makej! Přesně v  15.45 
zazněl startovní výstřel. Pádla se vší dračí silou 
zabořila do hladiny Berounky a  za obrovského 
povzbuzování fanoušků vyrazily tyto posádky 
na svou poslední jízdu v tomto ročníku. Voda se 
vaří a dlouho se nedá rozeznat, jak si jednotlivé 
posádky vedou. Hlava lodě střídá hlavu, ale vše 
je vyrovnané. Blíží se závěr a  bubeníci ženou 
své posádky do mohutného finiše. Po necelých 
51 vteřinách je rozhodnuto. Pomyslnou cílovou 
pásku protínají za bouřlivého jásotu přihlížejí-
cích v dráze č. 1 Hokejisté ze Solopisk a pak už 
v rychlém sledu následují soupeři. Na druhém 
místě místní Tornádo Futsal Dobřichovice, za 
nimi jen těsně na místě třetím pražský Klub 
dračích lodí. Na čtvrté bramborové příčce přesto 
se ctí dojela posádka místního jacht klubu Karle 
makej!

Letošní ročník je za námi. Na vyhlášení 
výsledků jsou netrpěliví i  ti méně úspěšní. 

Dobřichovické seniorky vyhrály Memoriál Lídy Gemperlové
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Předání cen se účastnil i pan starosta Petr Hampl, 
který předal hlavní cenu a to putovní Pohár sta-
rosty města Dobřichovice do rukou nejpovola-
nějších, do rukou absolutního vítěze 5. ročníku 
závodu dračích lodí v Dobřichovicích Hokejistům 
ze Solopisk.

Propuká bujará oslava. Není to ale oslava 
pouze vítězství s  pohárem v  ruce. Je to i  oslava 
naše.

Nás pořadatelů, kamarádů, kteří nám pomá-
hali celý tento podnik připravit, postavit, zkrátka 
uvést vše do chodu. Poděkování patří také cuk-
rárně Hájek Hájková, kteří připravili ceny pro nej-
menší závodníky, dále pak Mgr. Tomáši Mouchovi 
za bezvadné zajištění zdravotní služby, které jsme 
bohužel museli využít při ošetření úrazu jednoho 
z  fanoušků. Dále pak panu starostovi a  městu 
Dobřichovice za příkladnou spolupráci na pří-
pravě zázemí. Doufáme, že se za rok opět rozezní 

bubny nad Berounkou přinejmenším stejnou 
intenzitou, jaká panovala letos.

Za pořadatele děkují Miroslav Ostrýt 
a František Sirotek

Na Olympiádu z Dobřichovic

Olympiáda dětí a  mládeže se koná pravidelně 
každé dva roky a je určena pro nejtalentovanější 
sportovce ze všech krajů ČR. Každý kraj vysílá své 
zástupce v mnoha sportovních odvětvích (fotbal, 
volejbal, basketbal, tenis, atletika, vodní sporty 
atd.). Na VIII. Olympijské hry dětí a mládeže 2017 
do Brna byl nominován hráč našeho klubu F. H. TK 
Dobřichovice Vojtěch Doubek. Vojta patří dlou-
hodobě k tenisové špičce v celé České republice 
a v rámci kraje je na 2. pozici. Takovéto umístění 
mu zabezpečilo pozvánku do reprezentace Stře-

dočeského kraje a v době od 23. – 28. června 2017 
bude reprezentovat pod pěti kruhy i naše město. 
Nezbývá než mu popřát mnoho úspěchů a za pár 
let možná i výlet na tu velkou olympiádu…

fh

F. H. Tenis klub Dobřichovice – 
soutěž družstev 2017

Soutěže tenisových týmů dospělých mají za 
sebou již 5. kolo (ze sedmi) a dobřichovický tým 
je na velmi slušném 2. místě ve Středočeské 
divizi. Divize je nejvyšší možnou soutěží Středo-
českého kraje, odkud se postupuje do 2. ligy. Za 
tým nastoupili v posledním kole 10. června 2017 
v Benátkách nad Jizerou tenisové legendy z dob 
nedávno minulých. Na fotografii naleznete zleva: 
Doubek L., Beran J., Háva F., Luxa P., Přinosil D., 
Blahotová O., Hlaváčová V., Pála P. Pro úplnost 
dodávám výsledek zápasu, který skončil výhrou F. 
H. TK Dobřichovice 9:0.

fh

Fotbalisté slaví postup

Po několika výkonnostně hubených letech, mají 
fotbalisté z  Dobřichovic zase důvod k  radosti. 
V  soutěžním ročníku 2016/2017 podávali vět-
šinou velmi slušné až výborné výkony. Hned 
od prvního podzimního kola soutěže III. třídy 
se usadili na prvním místě tabulky a  nikomu 
jinému ho už nepřenechali. Úspěch je o to větší, 
že všichni hráči jsou přímo z  Dobřichovic nebo 
z nejbližšího okolí, tedy žádní krajánci, hrající za 
tučné finanční odměny, jak tomu kdysi bývalo.....

A jejich dosavadní bilance: 21 vítězných 
zápasů, 4 nerozhodné a  pouze 2 porážky se 
skórem 94 : 25 a se ziskem 67 bodů. Zbývá ještě 
poslední utkání, ale to už na postupu do vyšší 
soutěže (Okresního přeboru) nemůže nic změnit, 
protože mají sedmibodový náskok. Gratulujeme! 
Tak ať se daří i nadále!

(oma)

Co si nenechat ujít? 
Dobřichovické divadelní 
slavnosti

Nechceme divákům podvodně předstírat, že 
rozumíme divadlu, faktum je, že divadlu nero-
zumí nikdo! Panebože, kdyby dramaturg mohl 
vědět, zda bude mít kus úspěch, kdyby ředitel 
mohl předvídat, udělá-li kasu…

Věty, které nezestárly a  jsou stále aktuální, 
pocházejí z  pera Karla Čapka a  jeho nesmrtel-
ných knížek na téma “Jak se co dělá”. A jak se dělá 
divadlo v Dobřichovicích, to můžete zažít v letoš-
ním létě na tradičním divadelním svátku Dobři-
chovické divadelní slavnosti.

A co si tedy nenechat ujít?
Poslední tři představení DDS Brouk v  hlavě 

v  režii Petra Říhy, které letos získalo několik 

ocenění na divadelních soutěžních přehlídkách. 
Pozorný divák se o  tom už mohl dočíst v  minu-
lých číslech Informačních listů. Snad jen pár 
slov o  autorovi – Georges Feydeau je věhlasný 
francouzský dramatik. Pokud jde o  zábavu na 
jevišti, je Feydeau prostě dodnes nepřekonatelný. 
Pronikl totiž do tajemství, jak s maximální doved-
ností ovládnout jeviště a současně s neomylnou 
přesností rozesmát hlediště.

Premiéra hry, kterou DDS letos uvádí, Peklo 
v  hotelu Westminster, rovněž v  režii Petra Říhy, 
je dílem „mistra frašky“ Raye Cooneyho. Drobná 
chybička v  ubytovacím pořádku rozpoutá 
v hotelu Westminster doslova „peklo“ a zkompli-
kuje plánované víkendové zálety náměstka mini-
stra. Ve dvou sousedních manželských apartmá 
hotelu Westminster „bydlí“ jeho manželka 
a  milenka. Ve spletitých situacích zapříčiněných 
plánovanou nevěrou, bojují o svůj krk  „ctihodný“ 

politik a  jeho osobní sekretář, svou pověst hájí 
dámy, renomé hotelu se pokouší zachránit ředitel 
a  do toho nic nechápající čínský číšník servíruje 
kávu pro tucet osob.

Kromě představení domovské DDS, uvidíte 
také představení čtyř hostujících souborů, která 
rovněž slibují skvělé zážitky. Nejsou to ledajaké 
soubory. Všechny mají mnohaleté zkušenosti 
a každý vyniká něčím jiným. Divadelníci z Bakova 
pracují tak, že se všichni postupně vystřídají v roli 
režiséra a každý rok nazkouší novou hru, většinou 
komedii, letos Modré z  nebe. Kočovné divadlo 
AD HOC je seskupením hudebních a divadelních 
nadšenců bez domovské scény a přijede s před-
stavením mafiánské hry Il congelatore – Zmra-
zovač. Divadelní spolek Vojan je z  Libice nad 
Cidlinou, kde se hraje amatérské divadlo už od 
roku 1883. Představí autorskou komedii Nevěsta 
k pohledání. A konečně divadelní soubor Rozkoš 

F. H. Tenis klub Dobřichovice – soutěž družstev 2017

Kultura u nás i v okolí
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sobota 22. července 8-12 h, 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

neděle 23. července ve 20:00, 
zámecké nádvoří
Koncert Circus Brothers 
(disco-balkan)

Slavnostní ukončení divadelních 
slavností

čtvrtek 27. července v 18:00, 
zámek
Mistrovské kurzy 
prof. Karla Doležala 
s koncerty pro veřejnost

Komorní smyčcový orchestr, dirigent 
Karel Doležal

sobota 29. července v 18.00, 
zámecká kaple 
sv. Judy Tadeáše
Pražské violové duo 
(Mistrovské kurzy)

Koncert

úterý 1. srpna v 18.00, 
velký sál na zámku
Doležalovo kvarteto 
(Mistrovské kurzy)

Koncert

pátek 4. srpna v 19:00, 
velký sál na zámku
Komorní smyčcový orchestr, 
dirigent Karel Doležal
(Mistrovské kurzy)

Koncert

Kontakty:

Kulturní centrum města Dobřichovice: 
kultura@dobrichovice.cz
Dobřichovický domek  
www.dobrichovickydomek.cz
Infocentrum: 778772498 
otevřeno 1. 4.–31. 10. 13 h-18 h 
denně mimo úterý

Dobřichovická 
kultura v červenci

Výstavy

Café galerie Bím: Akty Jarmily 
Kubátové (do 30. srpna)
Zámek: Krajinomalba Bohuslava 
Kasala z Dobřichovic (do 4. srpna)

pátek 1. července ve 20:00, 
zámek nádvoří
Divadelní slavnosti – 
IL Congelatore – Zmrazovač

Opera mafia o třech dějstvích, hraje: 
Kočovné divadlo AD HOC

úterý 4. 7., středa 5. 7. 
a čtvrtek 6.7. ve 20:00, zámek 
nádvoří
Divadelní slavnosti – Brouk 
v hlavě (Georges Feydeau)

Hraje: Dobřichovická divadelní 
společnost

sobota 8. července 8-12h, 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

čtvrtek 13. července ve 20:00, 
zámek nádvoří
Divadelní slavnosti – 
premiéra: Peklo v hotelu 
Westminster (Ray Cooney)

Hraje: Dobřichovická divadelní 
společnost

Další představení 
sobota 15. 7., neděle 16. 7., 
středa 19. 7., čtvrtek 20. 7., 
pátek 21. 7. a sobota 22.7. 
vždy ve 20:00, zámecké 
nádvoří
Divadelní slavnosti – Peklo 
v hotelu Westminster (Ray 
Cooney)

Hraje: Dobřichovická divadelní 
společnost

má podle slov principálky za cíl „dostat nahoru – 
na pódium – ty, co se cítí být dole, na dně nebo 
skoro na dně“. Fungují jako sociální divadlo 
a představí zde drama se zpěvy Tragédie na Missi-
ssippi.

A jako bonus se můžete těšit na zahajovací 
koncert Dobřichovické komorní filharmonie, 
vokální skupiny Cabinet společně s  Tango Jazz 
Bandem, a  závěrečný koncert disco – balkan 
skupiny Circus Brothers.

Dobřichovické divadelní slavnosti se konají 
díky neutuchajícímu nadšení a  obětavosti 
nás, dobřichovických ochotníků, za přispění 
a  podpory města Dobřichovic. Ale bez vás 
diváků, bez vašeho povětšinou příznivého přijetí 
a upřímného potlesku by naše snaha neměla pra-
žádnou cenu. A pokud jste už hodně nedočkaví, 
podívejte se na stránky www.divadlodds.cz, nebo 
na plakát v tomto listu nebo na plakáty visící na 
vývěskách po městě, kde se dozvíte o  něco víc. 
Těšíme se na vás.

Kateřina Filla Věnečková

Tragédie na Mississippi

Neměli bychom z  toho dělat supersenzaci, či 
bůhvíjakou atrakci. Ale zvláštnost to bezpochyby 
bude. Zvláštnost s  tajemnými pocity možná 
čehosi nemravného, přitom ale tak obyčejného 
a  staletími odzkoušeného a  opracovaného. 
V  rámci Dobřichovických divadelních slavností 
bude uvedena inscenace, účinkujícím hostujícím 
souborem označená jako veselé drama se zpěvy, 
Tragédie na Mississippi. Pravděpodobně dobře 
provedené, neboť oceněné na festivalu Hoblík 
v Hodoníně, a to zejména za hudební složku a též 
za herecký výkon představitelky role Belle Star. 
Děj začíná na lodi plující po Mississippi, následně 
přepadené piráty a  vyhozené do povětří. 
Jenomže zlí piráti jsou zase vyprášeni Indiány 
a  vše to nakonec přežije Czech girl Anycka. 
Zvláštní a  zajímavé na tom všem bezpochyby 
jsou především představitelky jednotlivých rolí, 
resp. účinkující soubor. Jmenuje se Rozkoš a tvoří 
ho reprezentantky jednoho z nejstarších řemesel, 
jaké kdy lidstvo poznalo. Kněžky lásky, které se 
rozhodly dát vale svému někdejšímu životnímu 
stylu a  způsobu obživy, které v  rámci svého 
rozhodnutí přijaly pomoc zprostředkovávanou 
neziskovou organizací ROZKOŠ bez RIZIKA, z.s. 
a které se v rámci terapie snaží dostat ústy prin-
cipálky Hany Malinové „nahoru (na pódium) 
z pozice úplně dole, na dně, nebo skoro na dně“.

Všichni, kdo se rozhodnou navštívit letní diva-
delní scénu na nádvoří zámku v neděli 25. června, 
se budou moci od 20 hodin na vlastní oči přesvěd-
čit, jak moc je léčba divadlem úspěšná a jak moc 
ji jednotlivé „profesionálky“ zvládají. Ale nejen to. 
Každé zaplněné místo a  každá koruna z  vybra-
ného vstupného bude milým signálem směrem 
k  účinkujícímu souboru a  povzbuzením pro 
každou jednu herečku, že nastoupená cesta má 
smysl, byť se může zdát jako obtížná a nevyzpy-
tatelná. My, co máme to štěstí, že se nás podobné 
problémy třeba až tak netýkají, bychom v  rámci 
svých možností měli umět pomáhat. Způsobů jak, 
je celá řada. Jedním z těch v nejbližší době nejjed-
nodušších je prostě přijít v neděli do divadla.

JG
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Hledáme spolehlivou paní na pravidelný úklid  
(2x týdně) rodinného domu 5+kk v Černošicích

a současně příležitostné hlídání 3,5 letého chlapce a ročního děvčátka.
Telefon 775-310808

Senior fitness cvičení v Jojogymu každou středu 11 
- 12 hod. Cvičíme i o prázdninách

Cena 60,- Kč za hodinu. Cvičení je vhodné nejen pro ženy, ale i pro muže.

ŘEVNICE

Opět Zlatí cigáni
Dobřichovická společnost ProDivadlo uvede 
v  rámci DKL 2017 s  místními ochotníky rozšíře-
nou verzi „Zlatý cigáni II“. Slavné cikánské písně 
složené do jednoduchého příběhu lásky a nená-
visti v  živých obrazech. Hudební férii můžete 
shlédnout 8. a  9. července v  Lesním divadle 
Řevnice od 20:30h. Můžete se těšit na živá zvířata, 
ohňové efekty a  speciální recept na cikánskou 
polévku.

Hrají: Mirek Cvanciger, Karolína Seidlová, 
Štěpán Mikoláš, Irena Faloutová, Zdenka Oce-
líková, Milda Pešek, Eliška Lechnerová, Tomáš 
Bohm, Helena Kordačová, Krystýna Bauerová, 
Alberto, Denisa Ozanne, Hedvika Pejřilová, Petr 
Soukup, Eva Koppová, Jana Truhlářová, Petr 
Veselý, Alena Vokounová, Milan Dostalík, Karel 
Šíma, Huculclub a  další. Technická spolupráce 
Jaroslav Šebek a  Petr Kadeřábek. Režie Lenka 
Šebek Loubalová.

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku na náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, 
Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý-
-sobota 9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

Poděkování
Spolek Náruč, který provozuje v  Řevnicích 

chráněnou kavárnu Modrý domeček a  v Dobři-
chovicích provozuje Centrum sociální rehabi-
litace, z  celého srdce děkuje panu Ostrýtovi, 
organizátoru tradičního závodu Dračích lodí, za 
dar 15.000 Kč, který i  letos po tomto skvěle zor-
ganizovaném sportovně-kulturním klání věnoval 
Náruči.

mh

Hravě a zdravě potřetí v Řevnicích
Pomalu ale jistě si buduje 
mezi tradičními akcemi 
v regionu své místo Řev-
nický rodinný festival 
Hravě a  zdravě, který 

pořádá spolek Náruč, provozující v  Řevnicích 
kavárnu Modrý domeček a  v Dobřichovicích 
Centrum sociální rehabilitace a rodinné centrum 
Leťánek. Akci podporuje město Řevnice.

Jedna z kněžek lásky na parníku Mississippi
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Dobřichovický piknik – 
útok na český rekord v počtu 

piknikujících lidí
se bude konat v neděli 10. září dopoledne u Berounky.

Pravidelné tréninky piknikování se konají ve dnech 24. června, 
1. a 15. července v rámci farmářských trhů.

Generální partner Boint s. r. o. 

Dne 2. září se stejně jako v  minulých letech 
uzavře v  rámci akce Den bez aut celé řevnické 
náměstí a  bude vyhrazeno pouze programu 
a festivalovému trhu. Tématem letošního Hravě 
a  zdravě je kromě tradičního gastronomic-
kého prožitku, ekologie, třídění a  zpracování 
odpadu, udržitelná móda a  také desáté výročí 
založení dnes už vyhlášené kavárny Modrý 
domeček, která se kontinuálně vyvíjí. Za dobu 
své existence jejími dveřmi prošlo na různých 
pracovních pozicích desítky osob s  mentál-
ním postižením či duševním onemocněním 
a  také těch, kteří v  kavárně vytvářejí nezbytné 
zázemí a zabezpečují chod tohoto prospěšného 
podniku.

Jaroslav Hutka zahrál v zámecké kapli při 
příležitosti Noci kostelů
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Nabízím zdarma cca 4000 m2 louky 
k posekání a usušení sena

Dobřichovice – Brunšov
Telefon 731-503-330

Mladá rodina koupí v Dobřichovicích 
na levém břehu Berounky nemovitost 

se zahradou
Dům, domek, chatu, chatku

Nabídky volat na telefon 774-098-815
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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sobota 8. a 22. 7. od 8 – 12 hod.

Skupina Circus Brothers zakončí divadelní slavnosti

Aby se v  záplavě novinek neztratila původní 
myšlenka celého festivalu, je třeba připomenout, 
že se zde primárně budou prezentovat všechny 
místní i  okolní spolky, firmy, organizace, insti-
tuce, kroužky, oddíly apod. Možnost představit se 
a ukázat se, má opravdu každý.

Na festivalu Hravě a  zdravě nebude chybět 
pokus o  překonání loňského rekordu v  délce 
štrůdlu ani oblíbená rodinná hra po celých Řev-
nicích s  různými stanovišti. Atraktivní program 
zaujme naprosto každého a festival je určen neo-
mezené věkové kategorii.

Vyzýváme také opět všechny zájemce, jak 
o zapojení se do programu, tak i o prezentaci či 

prodej na stánku, aby se co nejdříve přihlásili na 
emailové adrese hraveazdrave@centrum.cz. 

Přijďte všichni slavit a užít si Hravě a zdravě 
v  sobotu 2. září 2017 od 11.00 hod. v Řevnicích 
na náměstí. 

Marie Hrdá, Náruč, z.s.

Kino Řevnice červen 2017 www.kinorevnice.cz


